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1.  Události ďáblického roku 2022 

Podzim přinesl do Ďáblic „nový vítr“. Po zářijových volbách, kterých se 

zúčastnilo více než 50 % ďáblických občanů, vznikla koalice složená ze 

zástupců sdružení nezávislých kandidátů Volba 2010 a sdružení Ďáblice 

Spolu. Po 12 letech byl zvolen nový starosta, kterým se stal Martin 

Tumpach. Volební výsledky i odpovědi nových zastupitelů na otázky: „Čím 

chcete být Ďáblicím prospěšní? Čemu se chcete věnovat?“ naleznete 

v kapitole 3. 

Do října 2022 místostarosta Jan Hrdlička se ve svém článku pokusil 

shrnout, co vše se za uplynulé čtyři roky podařilo postavit, zrekonstruovat, 

opravit či upravit. Výčet stavebních prací najdete v kapitole 7. 

Ďáblice mají již druhého čestného občana. K Z. Cornovi přibyla v září 

Lydie Veselá. Občanství jí bylo uděleno jako „zvláštní projev úcty a ocenění 

jejích mimořádných zásluh v sociální a kulturní oblasti a za neúnavnou 

a obětavou pomoc všem potřebným lidem“. Více se dočtete v kapitole 14. 
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2.  Ďáblice 2022 – přehled 

Počet obyvatel k 1. 1.:    3 595 

Počet obyvatel k 31. 12.:  3 719 

Narozené děti:        30 

Zesnulí:          41 

Sňatky:           13 

Rozvody:            8 

 

Volební období 2018–2022 

Rada MČ: 

Ing. Miloš Růžička – starosta 

Ing. Jan Hrdlička – místostarosta 

Ing. Tomáš Dvořák – radní 

Mgr. Simona Dvořáková – radní 

Ing. Ludvík Tesař, Ph.D. – radní 

 

Zastupitelstvo MČ: 

Mgr. Ilona Blažková 

Ing. Tomáš Dvořák 

Mgr. Simona Dvořáková 

Ing. Jan Hrdlička 

Michal Klímek 

Mgr. Jiří Kříž 

PhDr. Ing. Marek Pěkný 

Ing. Jindřich Pavel 

David Prokeš, DiS. 

Ing. Radimír Rexa, CSc. 

Ing. Miloš Růžička 

Markéta Stránská 

Ing. Ludvík Tesař, Ph.D. 

Ing. Mgr. Martin Tumpach 

Michael Vlach 
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Volební období 2022–2026 

Rada MČ: 

Ing. Mgr. Martin Tumpach – starosta 

Mgr. Martina Postupová – 1. místostarostka 

Jaroslav Lehovec – místostarosta 

MUDr. Tomáš Kneifl – radní 

David Prokeš, DiS. – radní 

 

Zastupitelstvo MČ: 

Ing. Jan Hrdlička 

MUDr. Ph.D., MBA Petr Chmátal, MBA 

Michal Klímek 

MUDr. Tomáš Kneifl  

Václav Kotrč 

Mgr. Jiří Kříž 

Jaroslav Lehovec 

PhDr. Ing. Marek Pěkný 

Bc. Daniel Prix 

Mgr. Martina Postupová 

David Prokeš, DiS. 

Ing. Miloš Růžička 

Ing. Ludvík Tesař, Ph.D. 

Ing. Mgr. Martin Tumpach 

Ing. Jaromír Zapletal 
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3.  Obecní záležitosti 

Komunální volby 2022 

Ve dnech 23. a 24. září se konaly volby do zastupitelstev obcí. Jedna 

z volebních místností se vrátila do OD Ke Kinu, druhá byla opět umístěna do 

prostor sálu Obecního domu Ďáblice. 

V Ďáblicích získalo sedm mandátů (zastupitelů) hnutí ŽIVÉ ĎÁBLICE 

S PODPOROU STAROSTŮ. Po čtyřech mandátech získaly sdružení 

nezávislých kandidátů Volba 2010 i sdružení Ďáblice Spolu. 

Volební účast byla následující: ČR 46,07 %, Praha 43,91 %. V Ďáblicích 

přišlo volit 53,39 % voličů. 

Ve volbách do zastupitelstva hl. m. Prahy získalo SPOLU pro Prahu (ODS, 

TOP 09, KDU-ČSL) (19 mandátů). 14 mandátů získalo ANO 2011, 

13 mandátů Česká pirátská strana, 11 mandátů PRAHA SOBĚ, 5 mandátů 

STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ, 3 mandáty SPD, Trikolora, Hnutí PES a nezávislí 

společně pro Prahu. 

 

Hana Macháňová (ĎZ 10/22) 
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Vážení Ďábličtí, 

dne 24. října 2022 jsem byl novým zastupitelstvem MČ Praha-Ďáblice 

zvolen starostou naší městské části. Těmito řádky bych se rád krátce 

představil. V Ďáblicích žiji s kratšími přestávkami od svých šestnácti let a za 

tu dobu mi přirostly k srdci. Dosud jsem v samosprávě MČ vystřídal pozice 

člena komise životního prostředí a dopravy, radního a místostarosty. 

Vzděláním jsem krajinný inženýr, pedagog a specialista ochrany 

obyvatelstva. Profesně jsem se od vychovatele a provozního v lesní 

mateřské škole přes správce městských pozemků dostal k veřejným 

zakázkám v oblasti letecké a automobilové dopravy. 

V první řadě bych rád poděkoval předchozímu ďáblickému vedení za 

jejich obětavou práci ve prospěch Ďáblic. Nové vedení může na řadu 

projektů navázat. Jsem přesvědčen, že v nové sestavě máme Ďáblicím co 

nabídnout. Ve správě městské části prosazujeme transparentnost 

a spolupráci s odbornou veřejností. Chceme dát příležitost každému dle 

jeho možností a schopností zapojit se do dění v Ďáblicích. V mezích slušné 

diskuse si rádi vyslechneme vaše názory a nabízíme prostor pro jejich 

otevřené sdílení v našich komunikačních prostředcích. 

Mé velké přání do následujícího volebního období je vést veškerá 

jednání a dialogy efektivně, v přátelském, konstruktivním duchu a bez 

argumentačních faulů a dehonestace odlišných názorů. Cíl máme všichni 

společný. Aby byly Ďáblice dobré místo pro život. 

Martin Tumpach (ĎZ 11/22) 

Anketní otázka pro zastupitele 

Čím chcete být Ďáblicím prospěšní? Čemu se chcete věnovat? 

Ing. Jan Hrdlička (ŽIVÉ ĎÁBLICE): Po dobu čtyř let jsem vykonával funkci 

místostarosty v Ďáblicích se širokým spektrem odpovědností a kompetencí. 

Nemyslím, že je třeba dlouhého představování. Spolu s kolegy z hnutí 

ŽIVÉ ĎÁBLICE jsme předložili program rozvoje Ďáblic s přesahem 

následujících čtyř let. Výsledek voleb většina spoluobčanů zná: přesvědčivé 

vítězství ve volbách a následné spojení dvou hnutí, která skončila za námi. 
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Díky systému zastupitelské demokracie má toto spojení o jeden hlas více. 

A 8:7 je přesně výsledek, který nyní k „vládnutí“ stačí. 

Jako zastupitel bych rád pokračoval na dokončení několika okruhů 

problémů, které jsme započali a postupně začali naplňovat. Odhlučnění 

provozu komunikací, odvedení přívalových dešťových vod z komunikací 

a jejich zachycení před odtokem do potoka, rozšíření školy o zahradní 

„pavilon“ a rozvoj nových sportovních aktivit v hale i na pozemcích v okolí 

areálu SK patří mezi ty nejvýznamnější! 

Pochopitelně budu sledovat i kroky nového vedení. Hned ten první 

viditelný, tj. posun ranních úředních hodin pro veřejnost, je pro mě 

zklamáním. Případné připomínky vás spoluobčanů mi můžete zasílat stále 

na jan.hrdlicka@dablice.cz. A více o hnutí ŽIVÉ ĎÁBLICE na zive-dablice.cz 

MUDr. Ph.D., MBA Petr Chmátal (ŽIVÉ ĎÁBLICE): V Ďáblicích žiji s širší 

rodinou 16 let a na prostředí, ve kterém bydlíme, mně záleží. Proto „nechci 

jen nadávat na poměry, chci ovlivňovat změny“. Myslím, že Ďáblice musí 

řešit dva základní problémy. Prvním je doprava a všechny její aspekty, 

druhým je hledání rozumných řešení stavebních a developerských aktivit. 

Oba tyto problémy jsou úzce spojeny s procesem schvalování pražského 

Metropolitního územního plánu a dalšími institucionálními i soukromými 

záměry. Nechci bydlet v obci sužované průjezdní dopravou ani uprostřed 

bytových sídlišť. Své připomínky a náměty ku prospěchu Ďáblic jsem 

podával jako fyzická osoba a budu se v této oblasti angažovat i jako 

zastupitel. Jako sportovec se zajímám o věci podporující pohyb a zdravý 

životní styl, chtěl bych dosáhnout v okruhu Ďáblic bezpečný pohyb na kole 

i pěšky. Protože jsem lékař se znalostí organizačních, právních 

i ekonomických souvislostí, budu se zvýšeně zajímat o dění v této oblasti. 

Jako „opoziční“ zastupitel budu určitě bedlivě sledovat práci a erudici ve 

vedení naší městské části. 

MUDr. Tomáš Kneifl (VOLBA 2010): Žiji v Ďáblicích 10 let, narodil jsem 

se v Liberci. Po absolvování 1. lékařské fakulty UK v Praze jsem svou 

lékařskou praxi začínal jako všeobecný chirurg na Chirurgické klinice 

FN Bulovka, následně jsem se rozhodl věnovat cévní chirurgii a přešel jsem 

na největší pracoviště cévní chirurgie v ČR v Nemocnici Na Homolce. Od 

roku 2018 provozuji multioborové zdravotnické zařízení ANGIO – 
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CHIRURGIE, s. r. o., v Praze-Ďáblicích, kde působím jako vedoucí lékař. 

Jelikož jsem si naši obec vybral jako místo pro život, chtěl bych, aby naše 

obec vzkvétala. Jsem přesvědčen, že spolu s koaličními partnery se naše 

vize a priority naplní, tak aby Ďáblice byly skvělým místem pro život. 

Jako radní MČ Ďáblice budu usilovat o rozvoj a udržení lékařské péče 

v Ďáblicích, další rozvoj volnočasových míst a prvků pro děti a rodiče 

a jejich revitalizaci, snažit se o redukci tranzitní dopravy obcí a zlepšení 

komfortu a kvality života občanů, podporu smysluplných projektů a investic 

obce za participace občanů, důsledný plán pro údržbu zeleně, chodníků 

a veřejných míst. 

Václav Kotrč (Ďáblice Spolu): Jsem ďáblický rodák, který zde žije již 

23 let se svou rodinou. V mládí jsem navštěvoval místní základní školu 

a dále studoval střední průmyslovou školu dopravní. Mým velkým koníčkem 

jsou automobily, proto pracuji jako servisní poradce v automobilové sekci. 

Mezi mé další koníčky patří také historie a procházky v centru Prahy. 

Michal Klímek (ŽIVÉ ĎÁBLICE): Již od dětství jsou pro mě Ďáblice srdeční 

záležitostí, a i proto jsem rád, že mohu nadále pokračovat v práci 

zastupitele. Tímto bych v prvé řadě rád poděkoval všem voličům, kteří mají 

zájem o dění v naší obci a došli tak k volebním urnám. Bohužel i přes 

vítězství naší kandidátky musíme přijmout roli opozice, jelikož karty o tom, 

kdo s kým bude spolupracovat v koalici, byly dle mého rozdány již před 

volbami. I přesto je pro mne tato role novou výzvou a těším se na další 

zkušenosti. V minulém volebním období jsem byl předsedou sportovní 

komise a členem kontrolního výboru. V následujících letech je nutné 

pokračovat v rozdělané práci, jako je např. výstavba multifunkční sportovní 

haly, rozvoj areálu SK, odvodnění a odhlučnění Ďáblic atd. Budu pracovat 

na tom, aby Ďáblice šly nadále tím správným směrem a aby ďábličtí občané 

i budoucí generace měli možnost žít v naší městské části naplno. Chci Živé 

Ďáblice! 

Mgr. Jiří Kříž (ŽIVÉ ĎÁBLICE): V Ďáblicích žiji přes 20 let, předtím jsem 

bydlel v Kobylisích. Po přestěhování jsem se začal zajímat o veřejný život 

a snažil jsem se na různých úrovních pomáhat, aby se lidem v naší obci žilo 

dobře. Byl jsem členem a později i předsedou komise pro projednávání 

přestupků, které byly spáchány na území obce. V období let 2014–2018 
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jsem byl členem kontrolního výboru, kde jsem se věnoval zejména tomu, 

aby jednání obce probíhalo v souladu s příslušnými právními předpisy. 

V letech 2018–2022 jsem byl zvoleným členem zastupitelstva 

a v návaznosti na to pak i předsedou kontrolního výboru. 

V novém volebním období bylo naše hnutí ŽIVÉ ĎÁBLICE, navzdory 

našim nabídkám na spolupráci s Volbou 2010 a hnutím Ďáblice Spolu, 

odsouzeno k opoziční roli. Vzhledem k uvedenému hodlám podporovat 

takové jednání obce, které budu vnímat jako pozitivní pro rozvoj 

a budoucnost obce a jejích občanů. Dále chci sledovat činnost nového 

vedení obce a upozorňovat na případné zjištěné nedostatky v jednání obce 

nebo bezdůvodného nekonání v případech, kdy je nečinnost vedení obci na 

škodu. Obávám se, že nás čeká obtížné období plné kombinovaných krizí, 

ale věřím, že jsme schopni budoucí překážky úspěšně překonat. 

Jaroslav Lehovec (Ďáblice Spolu): Rád bych se zasadil o vstřícnost 

a transparentnost radnice. Je důležité, aby ďábličtí občané byli včas 

a přesně informováni o dění v Ďáblicích. I já jako ďáblický občan vnímám 

nedostatky, které je třeba vyřešit ku prospěchu všech. 

Mgr. Martina Postupová (Ďáblice Spolu): V Ďáblicích žiju více než 

patnáct let a vychováváme tu s manželem dvě děti. Nejen proto mi na 

Ďáblicích záleží a chci pro ně a jejich občany jako místostarostka pracovat. 

Vzhledem k tomu, že mám více než dvacet let praxe v právu, v institucích 

a orgánech státu, budu se v prvé řadě věnovat všemu, co s právem souvisí 

a jak lze pro Ďáblice využít různorodé instituce. Neméně důležitá je 

komunikace zejména se sousedními městskými částmi, i na tom se chci 

podílet. Konečně se chci zaměřit na rozvíjení občanské společnosti 

v Ďáblicích, rozvoji úcty ke svobodě a demokracii. 

PhDr. Ing. Marek Pěkný (VOLBA 2010): Mojí prioritou je, aby Ďáblice 

byly klidným místem pro život nás i našich dětí a aby si zachovaly svůj 

přírodní charakter. Budu se zasazovat o to, aby rozvoj obce byl koncepční 

v souladu se stávající zástavbou a s odpovídající výstavbou občanské 

vybavenosti. 

Chtěl bych, aby se všichni obyvatelé Ďáblic mohli vyjadřovat k velkým 

investičním záměrům v obci v předstihu, než je bude schvalovat 
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zastupitelstvo městské části, tak aby bylo možné podněty občanů 

zapracovat do finálních návrhů. Rád bych, aby se pokročilo s výstavbou 

protihlukových opatření, s odvodněním obce, opravou komunikací a aby se 

také řešilo rozšíření sportovního areálu a obnova historického jádra obce. 

Budu usilovat o to, aby se podařilo obnovit zrušené odborné komise 

a výbory zastupitelstva a jejich plnohodnotná činnost. Rád bych, aby si 

zastupitelé dokázali sednout k jednomu stolu a společně prosazovali zájmy 

obce bez ohledu na politickou příslušnost. 

Bc. Daniel Prix (Ďáblice Spolu): Do Ďáblic jsem se přistěhoval před pěti 

lety z východních Čech a ihned jsem si je zamiloval. Aktuálně dokončuji 

univerzitní magisterský program s technickým zaměřením, pracuji pro 

společnost Alza, také provozuji podnik specializující se reklamní technologie 

a předměty. Ve volném čase se rád věnuji sportu. Ve svém životě se řídím 

především heslem: „Velké věci přicházejí k těm, kteří dělají něco pro to, aby 

přišly.“ 

V Ďáblicích, v rámci působení v zastupitelstvu, bych rád přispěl v oblasti 

stavební agendy. Dále bych se rád zasadil o modernizaci fungování, 

přístupnosti i komunikace obce. 

David Prokeš, DiS. (VOLBA 2010): Je mi 38 let. Jsem ženatý a mám dvě 

děti. V Ďáblicích jsem se narodil a má rodina zde žije již několik generací. 

Vystudoval jsem VOŠ ekonomicko-právní. Pracuji jako obchodní zástupce ve 

velkoobchodě prodávajícím zabezpečovací a sledovací techniku. 

Zastupitelem jsem byl již v minulém volebním období, kde jsem se 

z pozice opozice snažil prosazovat některé neřešené záležitosti. Podařilo se 

kupříkladu renovovat dříve podfinancovaná dětská hřiště. 

Hlavním oborem, kterým se zabývám, je problematika vody. 

Spolupracoval jsem na vytvoření povodňového plánu a pravidelných 

povodňových prohlídek Mratínského potoka. Zbývá určit správce objektů 

na potoce a zajistit jejich správu a údržbu. Budu pracovat na odvodnění 

celých Ďáblic. Můj cíl je poslat vodu mimo obydlená území a tam ji 

retenovat. 
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Samozřejmě se chci podílet na otevřenosti radnice. Ať jsou 

zveřejňovány všechny informace a je přehledně informováno o důležitých 

tématech, a to všemi dostupnými kanály. 

Zároveň by naším společným cílem měla být čistota a bezpečnost 

v Ďáblicích, proto bych rád zkvalitnil místní údržbu a zklidnil dopravu. 

Ing. Miloš Růžička (ŽIVÉ ĎÁBLICE): Pro rozvoj Ďáblic, ochranu životního 

prostředí a zdraví jsem naplno a veřejně začal pracovat v roce 2006. Založil 

jsem odbornou skupinu pro provoz a kontrolu skládky a pro posuzování 

stále připravované stavby dálničního okruhu přes Ďáblice. Připravoval jsem 

pro MČ posudky a stanoviska, besedy, navrhl a vyrobil první oficiální web, 

čtyři roky se učil chodu našeho úřadu a pražského magistrátu. 

Teprve ve volbách 2010 jsem nabídl vizi a tým zkušených odborníků 

a dobrovolníků, kteří spolehlivě sloužili prospěchu Ďáblic 12 let. Jako 

starosta jsem obec předal novému a neznámému vedení MČ 

v nadstandardní ekonomické kondici, s naplněným rezervním fondem 

úspor, novými byty, obecními domy, nastavenou změnou organizace 

údržby zeleně a úklidu, bohatým sociálním a kulturním životem a nově 

připravenými či zasmluvněnými projekty (školní pavilon, nové kryté 

venkovní sportoviště, byty, veřejná zeleň, parky, vodní plochy a stromové 

aleje kolem obce, nákupní centrum, naplňování smluv o ochraně před 

hlukem z dopravy, povodněmi…). Jako zastupitel se budu dál snažit 

naplňovat přání a očekávání voličů, otevírat důležitá témata, pracovat na 

běžících i nově vznikajících úkolech a kontrolovat práci rady. 

(ĎZ 11/22) 
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4.  Hospodaření obce 

Rozpočet obce pro rok 2022  
 

usnesení č.195/21/ZMČ   
 

Městská část Praha-Ďáblice  
 

 Schválený Upravený  Skutečnost 
 rozpočet rozpočet 2022 
    

ROZPOČTOVÉ PŘÍJMY    
 

   

DAŇOVÉ 5 725 000 6 735 000 7 131 208 

z toho: Daň z nemovitosti 5 500 000 5 500 000 5 609 427 

NEDAŇOVÉ 3 693 200 5 132 300 8 170 801 

KAPITÁLOVÉ 0 220 000 220 000 

PŘIJATÉ TRANSFERY 38 263 000 56 770 100 52 572 347 

z toho: Neinvestiční transfery od SR 118 000 235 800 235 800 

z toho: Neinvestiční transfery od HMP 33 305 000 40 645 300 40 645 264 

z toho: Investiční transfery od HMP 0 10 049 000 10 049 022 
z toho: Konsolidační příjmy (převody mezi účty MČ) 4 800 000 4 800 000 558 516 

ROZPOČTOVÉ PŘÍJMY CELKEM 42 881 200 64 057 400 67 535 840 
 

   
 

   

ROZPOČTOVÉ VÝDAJE    
 

  
 

Kapitola 1 Rozvoj obce   
 

BĚŽNÉ VÝDAJE 1 080 000 1 794 900 963 602 

KAPITÁLOVÉ VÝDAJE 0 620 000 48 902 

z toho: Pozemky 0 550 000 0 

            Centrum II. – Multifunkční dům veř. služeb 0 70 000 48 902 
 

   
Kapitola 2 Městská infrastruktura    

BĚŽNÉ VÝDAJE 4 870 000 5 692 800 4 253 665 

z toho: Příspěvek na TKO 1 400 000 1 400 000 1 214 873 

KAPITÁLOVÉ VÝDAJE 100 000 180 000 174 894 

z toho: Kontejnerová stání 100 000 100 000 100 000 

             Základová deska 0 80 000 74 894 
 

   
Kapitola 3 Doprava    

BĚŽNÉ VÝDAJE 2 312 200 2 548 200 1 163 311 

KAPITÁLOVÉ VÝDAJE 30 000 2 187 200 184 588 

z toho: Rekonstrukce přístupových cest ke hvězdárně 0 1 997 200 13 552 

             Radary 30 000 190 000 171 036 
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Kapitola 4 Školství a mládež    

BĚŽNÉ VÝDAJE 8 641 300 12 253 700 10 668 798 

z toho: Příspěvek ZŠ a MŠ 4 700 000 5 800 000 5 800 000 

            Příspěvek sdružením, spolkům 460 000 487 000 460 000 

           Kompenzační příspěvky 2 000 000 2 000 000 1 685 000 
 

   
 

   

KAPITÁLOVÉ VÝDAJE 280 000 13 171 100 77 155 

z toho: Stavební a venkovní úpravy ZŠ 200 000 13 091 100 77 155 

             Klimatizační jednotka PC učebna ZŠ 80 000 80 000 0 
 

   
Kapitola 5 Zdravotnictví a sociální oblast    

BĚŽNÉ VÝDAJE 340 000 3 470 200 1 770 012 

z toho: OPZ – sociální pracovník 40 000 665 700 635 987 

KAPITÁLOVÉ VÝDAJE 9 300 000 23 416 500 13 501 003 

z toho: Rekonstrukce ordinace, lékárna, soc. služby (80777) 9 300 000 23 416 500 13 501 003 
 

   
Kapitola 6 Kultura, sport a cestovní ruch    

BĚŽNÉ VÝDAJE 2 113 000 2 392 100 2 159 924 

z toho: Příspěvky sdružením 215 000 245 000 210 000 

KAPITÁLOVÉ VÝDAJE 95 100 961 900 45 100 

z toho: Sportovní zařízení 45 100 45 100 45 100 

             Odhlučnění SK areálu 50 000 916 800 0 
 

   
Kapitola 7 Bezpečnost    

BĚŽNÉ VÝDAJE 450 500 1 704 700 1 440 953 

z toho: Covid-19 0 302 000 68 223 

KAPITÁLOVÉ VÝDAJE 0 0 0 
 

   
Kapitola 8 Hospodářství    

BĚŽNÉ VÝDAJE 200 000 200 000 64 771 

KAPITÁLOVÉ VÝDAJE 14 009 100 35 804 800 31 590 017 

z toho: Rekonstrukce Ďáblická 161/8 0 1 000 000 929 760 

             Bytové hospodářství (půdní vestavby – spl. 2011) 190 900 190 900 190 124 

             Bydlení Ďáblická Družstvo 2 418 200 2 418 200 0 

             Akcíz II bytový dům 11 400 000 32 195 700 30 470 133 
 

   
Kapitola 9 Vnitřní správa a samospráva    

BĚŽNÉ VÝDAJE 13 078 500 14 268 500 11 895 119 

z toho: Samospráva 3 417 000 3 949 200 3 208 943 

             Vnitřní správa 9 661 500 10 171 500 8 564 838 

             Volby 0 147 800 121 338 

KAPITÁLOVÉ VÝDAJE 0 0 0 

z toho: Stroje, přístroje, zařízení 0 0 0 

Nákup software 0 0 0 
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Kapitola 10 Všeobecná pokladní správa    

BĚŽNÉ VÝDAJE 7 781 500 9 030 800 1 617 375 

z toho: Konsolidační výdaje (převody mezi účty MČ) 4 800 000 4 800 000 558 516 

CELKEM Běžné výdaje (bez konsol. výdajů) 36 067 000 48 555 900 35 439 013 

CELKEM Kapitálové výdaje 23 814 200 76 341 500 45 621 659 
 

      
 

   

ROZPOČTOVÉ PŘÍJMY CELKEM 42 881 200 64 057 400 67 535 840 

Převody ze SF 400 000 400 000 319 668 

ROZPOČTOVÉ VÝDAJE CELKEM 59 881 200 124 897 400 81 060 672 

Převody ze SF 400 000 400 000 319 668 

SALDO PŘÍJMŮ A VÝDAJŮ -17 000 000 -60 840 000 -13 524 832 
Ponechané prostředky z dotací minulých let 0 43 543 700  
Vratka investiční dotace z minulých let  296 300  
Financování – zapojení zůstatku z let minulých 13 000 000 13 000 000  
Financování – rezervní fond 4 000 000 4 000 000  

Od prvních dní s rozpočtem 

Ve středu 15. 12. 2021 se sešli zastupitelé naší městské části na 

mnohabodovém jednání. Jeho obsah v heslech je opět na stránkách tohoto 

čísla, podrobně je zachycen na internetových stránkách Ďáblic. I přes 

náročnou a dlouhou rozpravu k některým bodům programu se 

zastupitelstvo dokázalo znovu sejít hned následující pondělí (tři dny před 

vánočními svátky) a projednat i schválit rozpočet městské části pro rok 

2022. 

To se mnohým městským částem nepodařilo a já bych rád poděkoval 

všem zastupitelům jak za spolupráci, pomoc i důvěru v průběhu celého 

roku, tak za nasazení v samotném závěru roku. Schválený rozpočet platný 

hned s prvními dny nového roku je velkou pomocí i zjednodušením 

mnohých operací. 

Miloš Růžička (ĎZ 01–02/22) 
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5.  Podnikání na území obce 

Pohostinství: Restaurant Červený mlýn, Restaurace Pod Hvězdárnou, 

Restaurace Na Růžku, Battistova cihelna, Fotbalová kantýna 

Penziony: Stodola, penzion Bibrdlík 

Firmy: KoloProfi, Žaluzie Vamberský, IMP, Prima Bohemia s.r.o., Apoklem 

s.r.o., Autoservisy-Pneuservisy, Systemair, a.s., iM Služby, MIJU, 

Autodoprava Tumpach s.r.o., Podlahářství Tomáš Tvrdek, Akros s.r.o., 

Komstav-Projekt, sběrné suroviny a prodej písku a štěrku Čáma 

Sport a odpočinek: Rehaklub Jami, Yoga centrum Ďáblice 

Obchody: stavebniny a domácí potřeby Stavl, dvě večerky na Ďáblické ulici, 

Zlatnictví, Lékárna, Oční optika, Flopp 

Přehled firem, které v Ďáblicích podnikají, není úplný, neboť jejich evidence 

neexistuje. 
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6.  Životní prostředí a doprava 

Deště, hluk i územní plán 

Vracíme se k besedě z 30. 11. 2021 

Beseda proběhla ve formě souhrnné zprávy o výsledcích dlouhodobé 

spolupráce vedení MČ, Rytířského řádu Křižovníků s červenou hvězdou 

(největšího vlastníka pozemků v Ďáblicích) a PVS, a. s. (správce kanalizační 

sítě Prahy) a byla zaměřena na aktuality týkající se problematiky územního 

rozvoje i odvodnění a hluku v Ďáblicích. 

Z důvodu protiepidemických vládních opatření akce proběhla 

v netradičním formátu. Vzhledem ke snížené kapacitě sálu kvůli vládnímu 

omezení byl celý přenos besedy vysílán také online. Už proto, že budou 

přibývat další dokumenty, další návrhy a zkušenosti, o kterých vás budeme 

chtít opět informovat. 

Během první části besedy byla prezentována námi sledovaná 

problémová místa katastru a okruhy témat týkající se budoucího rozvoje 

Ďáblic. Aktuální se po čase opět stává příprava Metropolitního plánu. Po 

shromáždění připomínek občanů, majitelů nemovitostí a městských částí 

(2018), po jejich vyhodnocení a diskusi s tzv. dotčenými orgány státní 

správy (2021) se příprava nového územního plánu posouvá do další fáze: 

zveřejnění návrhu. 

Návrh Metropolitního plánu má být zveřejněn v únoru 2022. Po dvou 

veřejných projednáních v březnu a dubnu bude čas posoudit míru a způsob 

zapracování našich připomínek a případně odeslat námitky a doplnění. 

O přesných termínech budeme informovat na úřední desce, webových 

stránkách a na jednáních zastupitelstva. 

Hlavními principy, které v oblasti rozvoje Ďáblic současné vedení MČ 

dlouhodobě zaujímá, jsou: 

— vize dvou center (novodobé, historické); 
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— konzervativní urbanistický rozvoj vycházející z menší rozlohy 

zastavitelných ploch platného ÚP (oproti Konceptu) a jasná hranice 

zastavitelného území a volné krajiny; 

— žádný prodej budov a pozemků v majetku MČ; 

— zpřístupňování a pravidelná údržba přírodních a rekreačních ploch; 

— stop rozšiřování skládky a stop skládkování; 

— ochrana zájmů MČ v koridoru SOKP (dálniční okruh a s ním související 

stavby); 

— rozvoj sportovních ploch; 

— MČ jako stabilní, důvěryhodný partner pro investory (tj. pro každého, 

kdo chce v Ďáblicích poctivě podnikat, poskytovat služby, rekonstruovat či 

stavět svůj dům, provozovnu atp.); 

— předvídatelnost a kontinuita pro majitele nemovitostí a sousedy. 

K jednotlivým rozvojovým územím bychom se rádi vraceli 

v následujících číslech zpravodaje a představili i jednotlivé záměry nebo 

návrhy změn územního plánu detailně. Více o stávajícím územním plánu: 

dablice.cz/ uzemni-plan-ulicni-plan-mapy. 

Představení studie odvodnění Ďáblic 

Nejvíce času a odborných podkladů bylo na této první besedě věnováno 

opatřením pro maximálně účinné odkanalizování a bezpečné odvedení 

dešťových vod (včetně těch z mimořádných událostí) z ulic zastavěného 

území Ďáblic. 

Dlouholetá jednání vedení městské části s představiteli magistrátu 

a PVS vyústila v roce 2020 v zadání nové studie (z prostředků hl. m. Prahy), 

která měla za úkol posoudit a navrhnout opatření, jež by zabránila 

zaplavování částí naší městské části i při mimořádných srážkách, které se 

postupem času ustávají stále častějšími. Jak v posledních letech několikrát 

ukázala „matka příroda“, deště se nechovají podle norem 

a pravděpodobností, stále častěji přicházejí i extrémní srážky. Např. ta, 

která spadla na území Ďáblic v srpnu 2020, kdy bylo v Ďáblicích naměřeno 
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celkem 66 mm srážek za 63 minut (!), je odborníky označována za více než 

stoletou. 

Představená studie vychází z výsledků předchozích prací z roku 2000, 

následně z let 2018–19. Přestože navrhovaná řešení, zejména umístění 

retenční nádrže, byla diskutována od počátku se zástupci Rytířského řádu 

Křižovníků s červenou hvězdou, teprve vypořádání největších 

majetkoprávních problémů řádu nám nyní umožňuje společně aktualizovat 

staré a připravovat nové, opravdu realizovatelné projekty, které budou jak 

ve veřejném zájmu Ďáblic, tak i smysluplné pro vlastníka většiny dotčených 

pozemků a pro jejich hospodaření. Jsme a ještě budeme svědky historicky 

nejvýznamnějších a nejužitečnějších dohod za posledních mnoho desítek 

let. 

Vzhledem ke skutečnosti, že studie pracuje s „modelovým extrémním“ 

deštěm, a ne jen s tzv. „návrhovými normovými srážkami“, je výsledkem 

rozsáhlý výčet stavebních opatření, který by měl zajistit ochranu majetku 

a osob na celém území Ďáblic: 

— odpojení srážkových vod od stokové sítě nad zastavěnou částí ulice 

Statková; 

— odpojení srážkových vod – křižovatka Šenovská–Statková–

Myslivecká; 

— realizace úprav stokové sítě v ulici Šenovská, dostavba stoky včetně 

podzemní retenční nádrže; 

— přespádování stok v části komunikací Brigádnická a Myslivecká 

směrem k Šenovské; 

— propojení stoky U Parkánu a zatím nefunkční stoky křižovnického 

statku; 

— realizace jedné retenční nádrže pro ulici Ďáblická (v parku u bývalé 

samoobsluhy); 

— soubor stavebních opatření v ulici Ďáblická pro odvedení vod ze 

silnice do nezastavěného území; 
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— soubor stavebních opatření v ulici Ďáblická a odpojení vod směrem 

do nezastavěného území; 

— soubor stavebních opatření na Ďáblické v sousedství areálu Policie 

ČR; 

— vybudování suchého poldru mezi nádrží Ohrada a Ďáblickou ulicí; 

— vybudování suchého poldru při komunikaci Cínovecká a odvedení 

vod do dešťové kanalizace; 

— soubor stavebních opatření v ulici K Lomu a okolí; 

— soubor stavebních opatření v ulici Chřibská. 

Vzhledem k faktu, že v této době stále probíhá posouzení celého toku 

Mratínského potoka na území Prahy, je možné, že bude třeba doplnit ještě 

další prvky ochrany toku v oblasti ulice Řepná v návaznosti na záměr 

silničního okruhu kolem Prahy včetně MÚK Březiněves a odvodnění všech 

souvisejících staveb do plánované kapacitní retenční nádrže s následným 

zpožděným odvedením do Mratínského potoka. Během realizace výstavby 

SOKP by mělo dojít i k přepojení významné části kanalizace z Cínovecké do 

nově budované retenční nádrže u okruhu. 

Z výše uvedeného rozsahu této akce je patrné, že se bude jednat 

o velice náročný úkol se zapojením více subjektů v rámci magistrátu, 

majitelů nemovitostí a správců komunikací a sítí (zejména PVS a TSK), 

nehledě na finanční nároky na každou z jednotlivých fází. V první fázi jsou 

jednotlivá opatření posuzována z pohledu jejich priority a možnosti 

začlenění do již připravovaných či rozpracovaných projektů. První jednání 

již byla zahájena. 

I touto cestou bychom chtěli poděkovat zástupcům PVS, a. s., TSK hl. m. 

Prahy, a. s., a Magistrátu hl. m. Prahy za podporu tohoto náročného úkolu. 

Aktuálně k problematice hluku 

V rámci besedy o rozvoji Ďáblic nebyl velký prostor k podrobné debatě 

o řešení problematiky hluku z Cínovecké ulice včetně popisu plánovaných 

kroků (informace v ĎZ 06/2021). A to vzhledem k faktu, že provedení 
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hlukových měření společností JDS Praha přály příznivé klimatické podmínky 

nutné pro několikadenní měření až počátkem listopadu 2021. V době 

konání besedy nebyla nová fakta ještě známa. 

Měření hluku probíhalo na šesti místech: čtyři měřicí body měřily hluk 

z provozu na komunikaci Cínovecká (v Řepné, v Březnové, dva v Chřibské), 

na dvou stanovištích se měřil hluk z provozu na komunikaci Ďáblická 

(v centrální části Ďáblic a Nad Akcízem). Všem majitelů nemovitostí 

děkujeme za poskytnutí prostor. 

Ze zprávy o provedených měřeních, kterou jsme obdrželi koncem 

prosince 2021, a z uvedených výsledků měření vyplývá, že: 

• pro komunikaci Cínovecká – hygienický limit hluku v ekvivalentní 

hladině akustického tlaku A pro chráněný venkovní prostor staveb a pro 

noční dobu (LAeq,8h = 50 dB) je na komunikaci Cínovecká prokazatelně 

překročen pro měřicí místa v Chřibské (2 x) i v Březnové. V Řepné byl limit 

mírně překročen (v rámci „nejistoty“ měření). 

V denní době byl překročen hygienický limit hluku v ekvivalentní hladině 

akustického tlaku A pro chráněný venkovní prostor staveb a pro denní dobu 

(LAeq,16h = 60 dB) v případě měřicího místa M2. 

• V případě komunikace Ďáblická bylo zjištěno překročení hygienických 

limitů hluku jak pro denní dobu (LAeq,16h = 60 dB), tak pro noční dobu 

(LAeq,8h = 50 dB). 

Studie je k dispozici na dablice.cz/hluk-v-dablicich. 

Výsledky hlukové studie byly s příslušným komentářem a žádostmi 

zaslány na vedení magistrátu a na Hygienickou stanici hl. m. Prahy. 

Jan Hrdlička, Miloš Růžička (ĎZ 01–02/22) 
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Investice hlavního města Prahy do naší kanalizační sítě 

Čerpací stanice ďáblických odpadních vod 

Rozšíření kapacity ČSOV Chřibská 

Jednou z nejméně nápadných, ale o to více důležitých staveb pro život 

v Ďáblicích, je soubor staveb, který má zajistit rozšíření kapacity stávající 

čerpací stanice odpadních vod Chřibská (ČSOV Chřibská). Splaškové 

odpadní vody z Ďáblic jsou po dokončení výstavby stokové sítě „obecní 

kanalizace“ v devadesátých letech likvidovány tak, že jsou z celého území 

Ďáblic (mimo Blata a část katastru přiléhající Březiněvsi) gravitačně 

(samospádem) sváděny k Mratínskému potoku. Odtud jsou čerpány do 

kapacitní čerpací stanice v Čakovicích za Globusem, dále tlačeny dvěma 

výtlačnými řady 2x DN 400 „přes kopec“ okolo zahradnictví a velkého 

Ďáblického hřbitova do gravitační stokové sítě směrem na čističku v Troji. 

Tento způsob odkanalizování Ďáblic zůstává zachován. Mění se ale kapacity 

a trasa nového výtlačného potrubí ze samotné přečerpávací stanice. Celá 

úprava by měla zamezit stávajícím komplikacím při vzdutí splaškových vod 

ve splaškové kanalizaci v oblasti U Chaloupek a Chřibská, a umožní připojení 

dalších objektů na kanalizační síť v Ďáblicích. 

Projekt rekonstrukce ČSOV Chřibská sestává ze tří hlavních velkých 

částí: 

1. vybudování retenční stoky na přítoku do ČSOV Chřibská o průměru 

DN 2000, kapacita cca 250 m3, pro posílení výkonu, vyšší spolehlivosti, 

akumulace přívalových vod před ČSOV a plynulého rozložení nadměrných 

přítoků; 

2. rekonstrukce a zkapacitnění samotné ČSOV Chřibská – její stavební, 

strojní i vzduchotechnické části; 

3. vybudování výtlačného kanalizačního potrubí DN 350 délky 1060 m 

pod pozemky v majetku hl. m. Prahy (Chřibská, Kostelecká) včetně devíti 

šachet po trase potrubí a nutnosti překonat desítky tras stávajících 

inženýrských sítí, mj. přivaděče pitné vody z Káraného, zatrubněného 

potoka U topolů. Napojení nového výtlačného řadu na stávající výtlačné 

potrubí je navrženo v „desáté“ šachtě u ulice Na Pramenech. 
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Nový výtlačný řad kříží kromě dálniční komunikace Cínovecká desítky 

stávajících vedení inženýrských sítí, mnohé celopražského významu, což 

náročnost projednání a vlastního budování ještě více komplikuje. 

Součástí stavby je i soubor dalších stavebních objektů, dočasných 

komunikací a přeložek sítí v trase budovaných objektů (viz schematická 

situace). 

Samotná výstavba probíhá od jara 2021 a měla by být dokončena 

a zprovozněna v roce 2022. 

Rozpočet stavby převyšuje 100 milionů korun. Investorem celého 

projektu je Pražská vodohospodářská společnost, a. s., a je hrazen 

z rozpočtu hl. m. Prahy. 

Původní výtlačný řad DN 200 bude až do zaústění v ulici 

U Červeného mlýnku zachován ve správě PVK jako záložní. 

V roce 2021 byla dokončena téměř kompletní trasa výtlačného potrubí 

pod komunikacemi Chřibská, Kostelecká a s náročným prostupem pod 

dálnicí Cínovecká. 

V roce 2022 se již naplno rozeběhly stavební práce za Mratínským 

potokem (retenční stoka, budova ČSOV – viz obrázek), pokračují práce na 

budování šachty u ulice Na Pramenech (vše pod hladinou podzemní vody 

a v sousedství mnoha podzemních neplánovaných kabelových vedení, což 

komplikovalo jak vlastní konečné umístění šachty, tak i realizaci) a postupně 

budou zahajovány práce na zbývajících přípojkách a přeložkách 

inženýrských sítí. 

Plánovaná realizace propojení vybudovaných úseků výtlačného potrubí 

DN 350 přes křižovatku Kostelecká–Chřibská, která si vynutí uzavření 

komunikace Kostelecká, byla posunuta po diskusi s odborem dopravy hl. m. 

Prahy a TSK Praha až na červenec 2022, aby dopad na dopravu v Ďáblicích 

byl co nejmenší. Poté by měly být také dokončeny finální povrchy 

komunikace Chřibská (detailní časový plán pro tyto práce bude 

s předstihem oznámen). 

Během výstavby takto náročného díla vzniklo mnoho neočekávaných 

problémů. Na jejich rychlém dořešení, zejména majetkoprávním, jsme 
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usilovně a aktivně spolupracovali s pracovníky investora PVS, a. s., 

Magistrátu hl. m. Prahy a Rytířskému řádu Křižovníků s červenou hvězdou, 

za což jim velice děkujeme. Pochopitelně přejeme i zhotoviteli, společnosti 

Česká voda – Czech Water, a. s., i jejím subdodavatelům co nejméně 

nových překvapení a zdárné dokončení všech částí tohoto rozsáhlého díla. 

Přepojovací šachta u Ovčínu 

Investice PVS v Ďáblicích 

V loňském roce byla dokončena plánovaná výstavba přepojovací šachty 

vodovodních řadů 125 – Květnová, včetně nové historizující dlážděné 

komunikace K Ovčínu. Tím byla zcela ukončena naše oprava horního 

a dolního chodníku kolem hvězdárny. 

Vodovod v ulici Ďáblická 

V roce 2022 má PVS, a. s., v plánu provedení rekonstrukce vodovodního 

řadu v ulici Ďáblická (většina trasy na katastru Kobylisy). Tato stavba je 

důležitá pro Ďáblice zejména tím, že až po jejím dokončení bude moci 

investor TSK hl. m. Prahy, a. s., zahájit dlouho plánovanou „souvislou 

opravu“ komunikace Ďáblická v úseku Střelničná–Hřenská. 

A pokud PVS, a. s., získá včas stavební povolení, mělo by dojít 

i k realizaci propojení stok v ulici U Parkánu. 

Jan Hrdlička (ĎZ 03/22) 

Zeptali jsme se za vás 

Na redakci ĎZ se s dotazy na výsadbu zeleně v obci obrátil pan Šrámek. 

Jeho otázky jsme předali Ing. Markétě Pešičkové, autorizované krajinářské 

architektce, která výsadbu nových stromů realizovala. 

Z jakého důvodu bylo vysazeno tolik sakur? 

Na území Ďáblic bylo v předchozích etapách výsadeb stromů vysazeno 

pouhých deset okrasných třešní, které spadají do kategorie „sakur“. Dvě 

z nich jsou pak typickými sakurami a jednalo se o dosadbu stávající aleje ve 

starší zástavbě. Dále bylo vysazeno šest a dva kusy od dvou druhů 

okrasných třešní, které jsou také nedomácí, exotické, ale ne natolik vizuálně 
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odlišné od našich domácích stromů (koruny netvoří „trychtýře“). Byly 

navrženy z důvodu velikosti, atraktivity květu, neplození. Poměrně velkou 

skupinu třešní pak tvoří třešně domácí, kultivar „Plena“, tj plnokvětá. Jedná 

se o klasickou, ale sterilní třešeň, která neplodí, což je v tradičním 

městském prostředí požadováno z hlediska údržby a bezpečnosti 

(uklouznutí, bodavý hmyz). Poskytují však pyl a vizuálně jsou 

nerozeznatelné od tradičních domácích třešní. Tradiční domácí třešně pak 

byly vysazeny v hojném počtu v okolí ďáblické hvězdárny. 

Proč nebyly vysazeny např. lípy a ostatní nektarodárné a pylodárné 

dřeviny? 

V rámci výsadeb byla navržena též lípa, ale pouze jako dosadba do 

stávající aleje lip u parkoviště, na starou náves u školy a na hřbitov (nebylo 

realizováno). Lípa je tradiční dřevinou doprovázející lidská sídla i krajinu, 

výborně funguje jako akcent drobných zastavení, má skvělou 

prostorotvornou schopnost a je samozřejmě také medonosná. Bohužel 

současné klima jí příliš nesvědčí, není úplně vhodná do uličního prostoru 

a také její medovice, která přibližně měsíc intenzivně polepí vše, na co 

dopadne, není ve veřejném prostoru (a nad parkujícími auty) vítaným 

projevem krásného stromu. Z těchto důvodů byla navržena pouze 

v mizivém a opodstatněném množství a místech. 

Proč byly vysazeny tak velké odrostky s amputovanými vlasovými kořeny, 

čímž se snižuje jejich ujímavost? 

Velikost vysazovaných stromů byla volena s ohledem na místo výsadby. 

Do veřejného prostoru (ulice, náměstí) není možné či rozumné vysazovat 

příliš drobné výpěstky, které jsou náchylnější k poškození (vandalismus, psi, 

údržba) a jejich efekt je mizivý a v čase trochu „v nedohlednu“. Volili jsme 

pro výsadbu takové velikosti, které v daném místě již budou plnit alespoň 

základní prostorotvornou funkci a zároveň se dobře ujmou. Naopak 

v přírodnějším prostředí sadů jsme volili menší výpěstky, které mají lepší 

ujímací schopnost, ale neřeší se zde například podchodný či podjízdný 

profil, poskytování stínu apod. V zástavbě jsme dbali na rychlejší dosažení 

klimatizačního efektu nových výsadeb. „Amputace“ kořenů probíhá při 

pěstování dřevin u každé, i malé velikosti. Pokud je však rostlina ve školce 

vychovávána dobře, kořeny jsou zakracovány pravidelně, vytvoří hustou síť 
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a bal a jsou na přesadbu a ujímání dobře připravené. Je důležité, aby 

realizaci prováděli odborníci, z kvalitního materiálu a pod odborným 

dohledem, což mohu v Ďáblicích zaručit, osobně jsem na výsadby dohlížela. 

(ĎZ 05/22) 

Nový územní plán Ďáblic – splněný úkol, ale hlavně šance pro zdravé 

bydlení i zhodnocení našich bytů, domů a zahrad? 

Vzhledem k tomu, že každý nápad, připomínka nebo územní 

dokumentace týkající se rozvoje našich Ďáblic jsou velmi důležité, ještě 

jednou pro přehlednost a porozumění připomínám rozhodující události 

posledních měsíců, které přímo a zásadním způsobem v budoucnu ovlivní 

charakter a kvalitu života v Ďáblicích: 

1. Vodní plochy, voda z dešťů, prameniště, pěší a cyklocesty, splašková 

kanalizace: Severozápadní oblast Ďáblic byla územním plánem závazně 

vymezena a schválena pro stavební rozvoj již od roku 2002. Líbí nelíbí, to je 

prostě právně zakotvený stav. Je však možné v rámci stanovených pravidel 

ovlivnit výslednou podobu tohoto území. A právě na to jsme se soustředili. 

Zprvu, bohužel, jen formálně a obecně – nebylo vyjasněno vlastnictví 

dotčených ďáblických pozemků. V posledních dvou letech se ale vše 

zúročilo. V průběhu roku 2021 pokračovala jednání a uzavírali jsme dohody 

s vlastníky pozemků, bez kterých by nemohla vzniknout nová stromořadí, 

nebylo by možné lépe a více zadržovat vodu v krajině, nedošlo by 

k odvodnění nebezpečných ploch a nebylo by možné uskutečnit stavební 

opatření na ochranu před extrémními dešti. Celé toto snažení, představené 

na několika veřejných jednáních, bylo souhrnně představeno 30. 11. 2021 

a všechny informace i z něj jsou stále k dispozici všem občanům ve formě 

videozáznamu: bit.ly/beseda3011. 

2. Územní plán – postoj Ďáblic, ochrana před hlukem z dálnice 

a navazující dohody: 

V prvním pololetí roku 2022 se nám propojily dva úkoly ve společné 

veřejné projednání. Jedním úkolem bylo shromáždit a s občany projednat 

připomínky a návrhy vás občanů i naší městské části k návrhu nového 

územního plánu Prahy a Ďáblic. Druhý úkol v podstatě logicky navazoval. 

Představili jsme občanům úvodní návrhy smluv o spolupráci – tedy dohod 
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městské části s vlastníky pozemků o tom, jak bude jejich výstavba doplněna 

a korigována veřejnou zelení, vodními a dalšími prvky, nejlépe volné krajiny. 

To nejdůležitější bylo představeno a diskutováno během veřejných 

setkání s občany 17. 5. a 14. 6. 2022. I z těchto akcí jsou vám stále 

k dispozici videozáznamy: bit.ly/beseda1705 a bit.ly/beseda1406 

Bezpečněji do školy i do kaple 

Ďáblická škola a školka se opět velmi důstojně a pro mne inspirativně 

rozloučila se školním rokem 2021/22. Několik dní poté došlo k úplné 

dopravní uzavírce ulice U Parkánu. Děkujeme za pochopení, má to pro nás 

všechny veliký smysl, hlavně pro děti. Ulice a přilehlé chodníky budou 

podstatně upraveny, budou bezpečnější, ale především kolem kaple 

povedou ke škole chodníky po obou stranách ulice, vzniknou nová K+R 

parkovací stání, u školy bude chráněný vyvýšený přechod. Doufám, že 

i v současné složité době bude akce včas dokončena, tzn. do zahájení 

nového školního roku. 

Miloš Růžička (ĎZ 07–08/22) 

Bezpečněji kolem školy, kaple a statků 

Ulice U Parkánu 

Jistě jste si mnozí všimli dopravních omezení v ulici U Parkánu (úsek od 

kaple kolem školy k hasičské zbrojnici). Děkujeme za pochopení tohoto 

přechodného stavu. Jsem přesvědčený, že budoucí výhody pro náš 

všechny, zejména vyšší bezpečnost pohybu děti, toto krátké omezení 

mnohokrát převáží. 

Jak to všechno začalo 

Již před mnoha lety jsme využili příležitosti a v rámci pražského projektu 

Bezpečně do škol jsme s dopravními poradci vytipovali nejvyužívanější pěší 

trasy. Na těchto trasách jsme vyznačili problémová místa a projektanti 

připravili úvodní návrhy řešení. Pak bylo bohužel dlouhé období 

shromažďování návrhů i z dalších míst Prahy, jejich schvalování a čekání na 

finanční podporu a realizaci. Mezitím jsme si některé přechody vyznačili 

sami z vlastních prostředků, nebo zajistili vybudování jinou cestou (viz 
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přechod Akcíz). Úsek ulice U Parkánu před školou jsme vyhodnotili jako 

v Ďáblicích nejnebezpečnější a přechod včetně okolních úprav se nyní staví. 

Proč se nerealizuje také přechod Na Terase? A je tam situace také tak 

nebezpečná? 

V pořadí jako druhé problémové místo na cestě do školy byla určena 

plocha vzniklá křížením ulic Na Terase – Osinalická – Prácheňská. Také na 

tuto křižovatku vznikl na Praze projekt dopravních úprav pro větší bezpečí 

dětí a úprav režimu parkování automobilů. Práce na projektu a realizaci 

byly na základě připomínek občanů z oblasti křižovatky zastaveny. 

S ohledem na to, že neevidujeme žádné připomínky či stížnosti od rodičů, 

čekáme na závěry odborníků a stavebního úřadu. 

Bezpečněji po Ďáblicích 

Ulice Ďáblická 

K již zavedenému úsekovému měření rychlosti a k úpravám přechodů 

pro chodce – naposledy přechod u Akcízu – je připravena ve dvou etapách 

generální rekonstrukce celé ulice Ďáblická (ze sídliště a přes celé Ďáblice). 

Aktuálně a s ohledem na nově uzavřené dohody s Rytířským řádem 

Křižovníků právě dojednáváme doplnění projektu rekonstrukce Ďáblické 

o umístění technických prvků, které zajistí odvod povrchových dešťových 

vod, v extrémním případě rychlé povodňové vlny do velkého přírodního 

koryta podél ulice Ďáblická s vyústěním v novém a již připravovaném 

retenčním rybníku v oblasti pramenišť Mratínského potoka. 

Ulice Šenovská 

S dokončením druhé etapy výstavby v lokalitě U Spojů bude vybudován 

příčný práh, který zamezí splavování kamení a hlíny na ulici Šenovská. 

V rámci omezených pravomocí, které naše městská část má, bylo možné 

ještě posílit pasivní dozor nad dodržováním rychlosti vozidel. Maketa 

radaru je již zcela ignorována. Její preventivní a odstrašující účinek měl 

poměrně krátkou životnost. Nahrazujeme ho skutečnými, technicky 

vyspělými radary, které kromě rychlosti umějí také rozlišit a na displeji 

zobrazit registrační značku projíždějícího vozidla. Dále pak shromáždit, 

zaznamenat a vyhodnotit získané dopravní údaje. 
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Ulice Kostelecká 

Velmi dobrou zkušenost máme se světelným řízením provozu na 

křižovatce ulic Ďáblická a Kostelecká. Všichni v jejím okolí jsme ihned po 

jeho instalaci pocítili zlepšení. Dalším zlepšením plynulosti dopravy a čistoty 

vzduchu by měla být kruhová křižovatka v místě odbočení na D8 – ulice 

Cínovecká, která současně obslouží i v tomto místě vznikající supermarket. 

Podle posledních zpráv je již příprava projektu zahájena. 

Miloš Růžička (ĎZ 07–08/22) 

Parkování u základní školy 

Zahájení školního roku přináší jednu významnou a dlouho očekávanou 

změnu – nový přechod přes ulici U Parkánu. V této souvislosti jsme 

s vedením školy probírali vhodnost informovat i touto formou o nových 

parkovacích místech, jakému účelu mají sloužit. 

Realizací nového přechodu včetně jeho přisvětlení, všech stavebních 

úprav obrubníků a přechodů ulice U Parkánu došlo především k výraznému 

zvýšení bezpečnosti pěšího provozu v samotném historickém centru Ďáblic. 

Po obou stranách komunikace vznikl bezpečný a bezbariérový průchod od 

školy a nového přechodu až k ulici Ďáblická a autobusovým zastávkám. 

Nové úpravy pochopitelně slouží také k bezbariérovému příchodu ke kapli 

Nejsvětější Trojice a sv. Václava, namísto nebezpečného přecházení „na 

rohu“ u kaple. 

V rámci tohoto projektu byla vybudována i nová parkovací místa před 

školou v ulici U Parkánu. Tzv. parkoviště K+R (Kiss and Ride – „Polib a jeď“) 

po obou stranách ulice by měla sloužit k bezpečnému zastavení a vysazení 

dětí přímo před školou. Tato parkoviště nejsou určena k dlouhodobému 

stání, pouze k vystoupení dětí! Možnosti pro zastavení vozidel 

a doprovázení dětí zůstávají omezené, tento účel může plnit parkoviště ve 

spodní části příjezdové komunikace k budově školy. Spolu s vedením školy 

žádáme rodiče, aby toto parkoviště využívali pouze v nejnutnějších 

případech. 

Parkoviště umístěné výše je určeno pro rezidenty a školu. 



31 

Vjezd na nádvoří před školou je zakázán. 

Byl jsem strážníky městské policie upozorněn na nutnost správně 

označit obě tato parkoviště, protože tak údajně nebylo učiněno již během 

jejich výstavby. Po zpracování příslušné dokumentace a jejího schváleni se 

tak stane. 

Další jedno parkovací stání bylo vybudováno u obrubníku v oblouku 

před kaplí. Možnost vysazení dětí v ulici Na Terase zůstává zachována. 

Provoz dopravy ulicí U Parkánu byl již obnoven, zatím pouze směrem na 

Dolní Chabry. Stavební práce by měly být dokončeny v týdnu do 

17. 9. 2022. 

Jan Hrdlička (ĎZ 09/22) 
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7.  Výstavba 

Bytový dům Akcíz 

Novostavba bytového domu se 14 obecními byty a společným zázemím 

na pozemku v sousedství tzv. Akcízu vzbuzuje různé dotazy našich 

spoluobčanů. Jedná se o stavební buňky? Budou lidé v těch buňkách 

bydlet? 

Projekt vychází z aktuálních poznatků problematiky sociálního, 

startovního a stabilizačního bydlení a přiměřeně reaguje jak na společný 

problém vnější Prahy, tak na místní společenskou potřebu. Současná 

architektonická podoba projektu vychází ze studia úspěšných domácích 

i zahraničních vzorů (Německo, Skandinávie). Bytový dům bude obsahovat 

pestrou škálu bytových jednotek a je tak schopen nabídnout řešení 

občanům Prahy v různých životních situacích. Projekt bytového domu 

navazuje a je v souladu se studií „Obytný dům Akcíz“ z roku 2006 (společná 

iniciativa MČ + hl. m. Prahy) a navazující studií z roku 2017. Na jaře 2018 

byla nastartována příprava projektu, který je v souladu s cíli bytové politiky 

hl. m. Prahy, městské části i s programem Fondu rozvoje dostupného 

bydlení. 

Projekčních prací se ujali MgA. Ing. arch. Michal Fišer a hlavní inženýr 

projektu Ing. arch. Tomáš Zdvihal. Navrhovaná stavba je novostavbou 

bytového domu se dvěma až třemi nadzemními podlažími, koncipovaná 

jako samostatně stojící přístavba stávajícího bytového domu. Na řešeném 

pozemku se nachází objekt tzv. Akcízu (původní funkcí jde o místo na 

hranici bývalé „Velké Prahy“ pro výběr potravní daně z potravin 

dovážených do Prahy) a je využíván k nájemnému obecnímu bydlení. Nový 

bytový dům by měl s původním utvořit jeden provázaný soudržný celek – 

urbanisticky, částečně provozně i funkčně. 

Z technické zprávy projektu vyjímáme: „Hlavní funkční náplní stavby 

jsou nájemní bytové jednotky (celkem 14 bytů) i související technická 

a domovní vybavenost. Bytový dům je posazen na sníženou východní 

hranici pozemku ve snaze co nejvíce zachovat výhledy z horních podlaží 

Akcízu do okolí. Všechny bytové jednotky budou orientovány vstupem 
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a koupelnami na severozápad, do dvora, a obytnými místnostmi na 

jihovýchod, do volné krajiny. Rozhraní mezi dvorem a byty bude tvořeno 

pavlačí. Výškové osazení domu reaguje na přirozenou topografii pozemku, 

jednotky v přízemí jsou přístupné přímo ze snížené úrovně terénu 

vymezené zídkou. Rozdíl snížené úrovně a zpevněné nástupní plochy 

s parkovištěm bude tvořen vyrovnávacím schodištěm. Byty v patře jsou 

přístupné z pavlače pomocí dvou venkovních schodišť. Racionální rytmus 

opakovaných modulů bude doplněn atypickou jednotkou v ohybu 

a mezerou se schodištěm, na kterou navazuje materiálově odlišná hmota 

společných prostor (sklepní kóje). Toto místo má potenciál sehrát klíčovou 

roli v komunitním životě bytového domu. Dům má dvě typická podlaží 

a hřebínek tří vystupujících mezonetů z jinak horizontální hmoty domu. 

Dům je široký 8,5 m (bez pavlače). V delší části je členěn na moduly 

střídající se šířky 3,65 m a 6,4 m. V modulu 3,65 m je v přízemí garsonka, 

nad níž se nachází mezonetový byt se střešní terasou velikosti 2+kk. 

Výhodou modulu 6,4 m je možnost umístění běžného bytu velikosti 2+kk 

v patře a větší garsonky v přízemí, která může po úpravách fungovat 

bezbariérově. Kratší část je v obou podlažích tvořena společným zázemím – 

kočárkárnou v přízemí, kotelnou v patře a sklepními kójemi v obou 

podlažích. Jednotky v přízemí při jihovýchodní hranici pozemku mají 

k dispozici předzahrádku. Dům tak nabízí pestrou škálu bytových jednotek 

pro různé skupiny obyvatel – mladé páry, matky samoživitelky, obyvatele 

s omezenou schopností pohybu, nebo samostatné seniory. Parkování pro 

obyvatele navrhovaného bytového domu je umístěno v západním cípu 

pozemku s novým vjezdem z Ďáblické ulice a přímo navazuje na pavlač 

a schodiště. Pro obyvatele stávajícího bytového domu jsou určena 

parkovací stání u stávajícího vjezdu na pozemek. Střed dvora zůstává 

k dispozici pro společné využití obyvatel obou domů bez aut.“ 

Nosnou konstrukci objektu tvoří dřevěné stěnové a stropní panely 

a byla zvolena, kromě cenové výhodnosti, i díky snaze obou projektantů 

uplatnit moderní způsoby využívající přírodní materiály a zanechávající co 

nejmenší uhlíkovou stopu oproti standardním materiálům. Pavlač 

a přístavba pro zázemí objektu mají konstrukci na bázi kovových sloupů 

a betonu/betonových tvárnic umožňující subtilní konstrukce. 
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Výstavbu provádí společnost PRAGOTRADE, spol. s r. o., která byla 

vybrána na základě výběrového řízení v červnu 2021. Výstavba probíhá od 

léta 2021 a měla by být zkolaudována počátkem tohoto podzimu. 

O archeologických nálezech objevených během stavby jsme již informovali 

v říjnovém čísle Zpravodaje (10/2021). 

Jan Hrdlička (ĎZ 04/22) 

Zamyšlení místostarosty 

Jsem si vědom, že následující řádky mohou vyvolat různé reakce, ale 

během jara jsem se několikrát zamýšlel nad smyslem své práce zde 

v Ďáblicích. A tehdy jsem si začal dělat poznámky na téma, co se povedlo 

a co se nepovedlo. S vědomím, že závěrečné hodnocení po čtyřech letech 

provedou občané-voliči. A od počátku mého zamyšlení bych rád uvedl na 

pravou míru, že výsledků by nebylo dosaženo bez podpory pana starosty, 

který mimo jiné trpělivě a úspěšně zajišťoval pro městskou část dotační 

finance zejména pro velké investiční projekty, bez kolegů radních 

a zastupitelů, a koneckonců všech pracovnic úřadu městské části i všech, 

kteří s námi úzce spolupracují. Neboť, jak celkem trefně označila jedna 

z pracovnic úřadu, nejsem „nic víc, než uvolněný zastupitel!“ 

„Velké“ akce 

Před čtyřmi lety jsem očekával, že se má aktivita bude dotýkat 

především větších investičních projektů. A i v tom jsem se mýlil. „Velké“ 

investiční akce městské části provázel základní problém – získání povolení 

k výstavbě. Omezení fungování úřadů z důvodu covidu-19 a připomínky 

účastníků řízení oddálily zahájení všech těchto staveb. Přesto je 

rekonstrukce „starého“ OD Ke Kinu již ukončena a objekt byl zkolaudován. 

Výstavba bytového domu Akcíz II finišuje k závěru (viz pozvánka na Den 

otevřených dveří počátkem září). Mimo původní plán se podařilo 

dotáhnout rekonstrukci služebny městské policie v Ďáblicích. Rekonstrukce 

objektu hasičárny byla započata již před mým nástupem a doporučuji 

každému přijít si prohlédnout tuto „základnu“ a techniku během nejbližšího 

„otevření“ pro veřejnost. Podotýkám, že zásadní ochranu před přívalovými 

povodněmi vymysleli a zrealizovali příslušníci jednotky sami! 
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Z projektů v objektu základní školy nemohu zapomenout na 

rekonstrukci kuchyně a jejího zázemí, která se do celkové rekonstrukce 

školy před cca šesti lety nevešla. Termíny byly šibeniční (během prázdnin) 

a zpráva o uvařených těstovinách první školní den byla skutečnou 

odměnou. A co teprve pozdější osobní ochutnávka jídla z nové multifunkční 

pánve! Po rekonstrukci školy se dodatečně provedla montáž regulačních 

ventilů. Ty již dva roky slouží k efektivnější regulaci topení v celém objektu 

školy. Budování učebny fyzika–chemie řídilo samo vedení školy (veliký 

respekt!) a na mě zbyla role konzultanta, koordinátora apod. Výsledek 

mohli zhlédnout všichni během oslav 120. výročí otevření budovy školy 

před rokem. Bohužel se po roce projednávání nepodařilo prosadit 

rekonstrukci podkroví západního traktu, původně zamýšleného pro učebnu 

fy–che, z důvodu námitek a podmínek památkářů i nesouhlasu souseda. Ale 

– vlastně hlavně z tohoto důvodu jsme začali s projektantem rozvíjet záměr 

tzv. zahradního pavilonu ZŠ, který je pro další rozvoj školy tolik potřebný. 

K mému překvapení byl podobný projekt „pavilonu“ na stejném místě 

naplánován již na počátku devadesátých let minulého století, ale tehdy 

bohužel již v průběhu zpracovaní dokumentace a projednávání projektu 

přístavby ZŠ došlo k prodeji sousedních objektů soukromému vlastníkovi 

a projekt pavilonu ZŠ nebylo možné v původním rozsahu realizovat. Škoda. 

Nyní se vedení městské části musí vypořádat s oprávněnými připomínkami 

vlastníků sousedních nemovitostí. 

Objekt mateřské školy a jejího okolí doznal také mnoha úprav – 

rekonstrukce chodníčku kolem školky, vybudování barevných pružných 

dopadových ploch kolem všech herních prvků, rekonstrukce topení 

a výměna nejstarších kotlů v pavilonech MŠ, rekonstrukce „zahradního“ 

sociálního zařízení, opravy vstupních schodišť – toť výčet těch 

nejviditelnějších. Jednotlivé pavilony stárnou. Práce bude! 

O projektu sportovní haly kolují v Ďáblicích různé zaručené informace. 

Od zpracování projektu a zahájení jeho projednávání jsou proti realizaci 

haly v této lokalitě někteří spoluobčané, kteří se aktivně přihlašovali jako 

účastníci řízení. Nakonec po projednání, vypořádání všech připomínek 

a vydání stavebního povolení odpůrci projektu podali odvolání a po 

několikaměsíčním posouzení byl projekt vrácen odvolacím orgánem 

k novému projednání. Na odstranění nedostatků postupně pracujeme, 
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možné úpravy polohy haly byly představeny během projednávání návrhu 

Metropolitního plánu. Situace bude vyžadovat úpravu stávající projektové 

dokumentace, nové projednání a podání žádosti o nové společné povolení 

pro halu a všechny související objekty. Na projektu dále spolupracujeme 

s SK Ďáblice, tak aby bylo možné stavbu této „malé“ haly konečně dokončit. 

Příprava výstavby dalších sportovních objektů v okolí stávajícího areálu 

SK Ďáblice na pozemcích městské části byla zahájena – anketou během 

dětského sportovního dne. Co by si vlastně budoucí uživatelé přáli? Anketa 

bude určitě pokračovat ještě před zadáním projektantovi. Věřím, že 

kontinuita v tomto směru bude zachována a sportoviště spolu s „parkovým 

pásem“ a dalšími objekty v rámci tohoto pásu (cyklostezka, pump-track, 

skatepark apod.) budou postupně zrealizována. S podporou vedení SK se 

podařilo zrealizovat záměr ozvučení obou hřišť. Příprava protihlukové stěny 

podél celého hřiště se zjednodušila po projednání s dotčenými sousedy. 

Snad ještě letos se zaměříme pouze na první část stěny, kde je přijímána 

pozitivně. Jen pro znázornění situace na stavebním trhu dodávám, že o tuto 

zakázku neměl již dvakrát žádný dodavatel zájem. Budeme tyto práce 

poptávat znovu, aby mohly být letos dokončeny. 

„Drobné“ projekty 

Kromě „velkých“ stavebních akcí jsme dokázali zrealizovat mnoho 

drobných projektů. Mnoho malých projektů, mnoho starostí pro více lidí. 

Hned v roce 2019 přibyly plánované informační tabule a systém byl již 

doplněn i o další nové směrovky. Po dlouhých diskusích byla vyznačena 

parkovací stání v Kokořínské, dopravní studie v celé oblasti ulic Chřibská 

a Legionářů směřuje k zachování stávajících jednosměrek, ale provoz by 

měl být „zklidněn“ značením (zóna 30) a stavebními úpravami v prostoru 

všech křižovatek v tomto úseku. A konečně povolení na umístění nových 

radarů na Šenovské a přemístění stávajícího radaru na ulici Kosteleckou by 

mělo být po doplnění brzy vydáno a systém zaktivován ještě do podzimu. 

Kdybychom nevyjmuli vybudování přístřešku u zastávky MHD 

K Letňanům z projektu TSK (později začleněnému do projektu rekonstrukce 

Ďáblické), nebyl by dodnes… Do podzimu by se měl objevit i přístřešek 

u zastávky Květnová včetně gabionových stěn a úpravy kontejnerového 

stání na Květnové, které by dle dohody měl realizovat investor nových 
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rodinných domků Pod Hvězdárnou. Do budoucnosti jsou již předjednané 

realizace podobných přístřešků na zastávkách Ďáblice v obou směrech 

(jeden v rámci rekonstrukce Ďáblické, druhý u bytového domu 

Křižovnického družstva). 

Stav místních komunikací ve správě městské části zůstává jednou 

z oblastí, na kterou se bude třeba v nadcházejícím období zaměřit více 

systematicky. Ano, nikdy se to tak nedělalo. Bude to stát finanční 

prostředky, ale bez těch nebude možné provést ani základní průzkum 

a vytvoření nějaké dlouhodobé koncepce. Nyní se rozpočet plánoval více 

méně dle aktuální potřeby v rámci ročních plánů. I proto dáváme do oprav 

chodníků a komunikací několikanásobně více prostředků než v minulosti. 

A náprava stávajícího stavu bude vyžadovat více – věřím, že s lepším 

výsledkem pro nás všechny. 

Dokončení stavby veřejného osvětlení v ulicích Buližníková, Skalnická, 

Poděbradova a Myslivecká a předání osvětlení do správy THMP patří 

k výrazným milníkům v této části Ďáblic. Po letech postupného 

projednávání! 

Byla započata a postupně zrealizována instalace ohrádek 

a jednoduchého aretačního systému u kontejnerových stání. Věříme, že 

tento systém pomáhá ke kulturnějšímu prostředí okolo stávajících sběrných 

bodů tříděného odpadu. Ještě bude doplněn na stanoviště 

Květnová/Hřenská. 

Projekty „třetích stran“ 

A pokud nebylo dost „vlastních“ projektů, investičních akcí třetích stran, 

ať již developerů obytných domů, organizací hl. m. Prahy, či soukromých 

investorů nebo jednoduchých posouzení staveb obyvatel Ďáblic bylo 

nespočet. Každý projekt vyžadoval a vyžaduje individuální posouzení, ty 

„větší“ projednání s odborníky, v radě a zastupitelstvu. Podotýkám, že ani 

zahájením výstavby vše nekončí. Smlouvy s jednotlivými investory 

a vzájemné závazky je obvykle třeba kontrolovat a naplňovat před i po 

ukončení výstavby, po kolaudaci domů. A tyto kroky jsou nesmírně důležité 

pro uzavření majetkových vztahů po realizaci, nehledě na finanční 

vyrovnání všech závazků ze stran investorů. Pro budoucnost bude velkým 
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přínosem, že se městská část bude moci přidat k již schváleným Pravidlům 

pro spolupráci s investory, která platí v rámci hl. m. Prahy. Toto bude 

prvním krokem pro budoucí nové zastupitelstvo, aby každý investor 

předem a transparentně věděl, co ho čeká. 

Poněkud odlišná pravidla platí pro investiční akce pražských organizací, 

zejména PVS a TSK. Ale i zde jsou nabyté zkušenosti takové, že lze 

projednat, a v mnoha případech to je i zájmem investorů, zlepšování 

stávajícího prostředí. Nová dlážděná komunikace vzniklá v souvislosti 

s budováním šachty PVS v Květnové je toho příkladem. Zakomponování 

nových přechodů přes ulici Ďáblická do projektu její rekonstrukce také. 

Z velkých projektů nemohu nezmínit areál bývalých Spojů, nyní Evergreen, 

kde již začala fungovat retenční nádrž na zadržování dešťových vod, funkční 

je i svedení dešťových vod ke kořenům vysazených stromů. Vše namísto 

toho, aby dešťová voda stékala na Šenovskou a odtud dolů… K novým 

domkům v oblasti Kučerové – K Náměstí přibude již zmíněný přístřešek 

autobusové zastávky a ohrazení stání tříděného odpadu. A tak bychom 

mohli pokračovat projekt po projektu. Finanční prostředky od jednotlivých 

investorů budou zapojovány do rozpočtu městské části postupně tak, jak 

budou splatné. I v tomto ohledu nám „pražská“ pravidla pro investory 

pomohou. 

Ve spolupráci s TSK Praha byly dotaženy projekty přechodů BESIP přes 

Ďáblickou (pod Akcízem), nyní probíhá realizace přechodu BESIP a šesti 

parkovacích stání K&R U Parkánu. Včetně chodníku okolo kaple a úprav 

všech přechodů v tomto úseku do bezbariérové podoby. Další pozornost 

směrujeme na vylepšení bezpečnosti přechodů Na Štamberku a na 

Šenovské (křižovatka U Spojů). 

Rekonstrukce ulice Ďáblická (je rozdělena na dvě etapy – horní 

a centrální) mají již stavební povolení, prodlužuje se jejich platnost. Po další 

havárii vodovodního řadu v úseku u hřbitova věřím, že PVS provede 

výměnu tohoto řadu již letos, jak bylo v plánu, a tím se odblokuje provedení 

rekonstrukce Ďáblické v tomto horním úseku. Pozitivní dopad na hlučnost 

by měl být ihned znatelný. Centrální část Ďáblické by měla být 

zrekonstruována až poté. Obnova povrchu Kostelecké je již projekčně 

zpracována, rekonstrukci ulice Šenovská požadujeme dát do realizačních 
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plánů TSK hl. m. Prahy, která má veškeré hlavní komunikace v Ďáblicích ve 

správě. Stav a dopravní zatížení této komunikace jsou argumenty pro 

uspíšení příprav akce. 

Podobně je zájmem nejen mým prosadit potřebná zlepšení stávajícího 

stavu do dalších zahajovaných projektů, tj. do dohod s Rytířským řádem 

Křižovníků s červenou hvězdou, developery na území v majetku řádu, 

majiteli/developery různých bytových domů – nezapomeňme, že ne 

všechny developerské projekty jsou a priori špatné. Mnohé mění 

neudržované budovy a jejich okolí k lepšímu. A objektů, které podobný 

zásah v samotném historickém jádru i mimo ně potřebují, je v Ďáblicích 

stále mnoho. 

Zamyšlení tedy končím s nadějí, že práce bude stále dost! 

Jan Hrdlička (ĎZ 07–08/22) 
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8.  Zdravotní a sociální péče 

Přehled zdravotních ordinací: 

Praktická lékařka pro děti a dorost MUDr. Romana Benešová 

Praktická lékařka pro dospělé MUDr. Kateřina Auzká 

Oční ordinace MUDr. Hana Pešková 

Oční optika SRNA 

ANGIO – CHIRURGIE, s. r. o. – MUDr. Tomáš Kneifl 

Zubní ordinace: MDDr. Jiří Procházka 

Zubní chirurgie – MUDr. Jiří Skalický 

Stomatologická ordinace se zubní laboratoří – OK Dental Clinic s. r. o. 

Diakonie ČCE – Středisko křesťanské pomoci v Praze 

Akce sociální komise v letošním roce 

I v letošním roce se budou konat vaše oblíbené akce. 

Mezinárodní den žen slavíme nyní, oslava Mezinárodního dne seniorů 

nás čeká na přelomu září a října a Vánoční posezení s hudbou pak 

v prosinci. 

Máme naplánované dva výlety pro seniory v červnu a v září. Ten 

podzimní bude vhodný i pro naše spoluobčany na vozíčku. Kromě toho pro 

vás připravujeme komentovanou procházku Prahou. 

Dvakrát v letošním roce společně oslavíme životní jubilea ďáblických 

seniorů. 

Vítání občánků se bude předběžně konat v červnu. 

Máme se tedy na co těšit. Zbývá jen si přát, aby nám pandemie zase 

nezhatila plány a aby se nám podařilo zrealizovat všechno, co jsme si 

naplánovali. 

O přesných termínech všech naplánovaných akcí vás budeme 

informovat prostřednictvím webových stránek, Zpravodaje a mobilního 

rozhlasu. 
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A ještě připomenutí: seniorům, kteří chodí plavat, i letos proplatíme 

plavenku do výše 500 Kč za rok. Ve stejné výši budeme opět proplácet 

pedikúru. Seniorům, kteří si nechávají obědy dovážet Diakonií, přispíváme 

10 Kč na jeden oběd. I nadále nabízíme službu senior taxi, žádosti se 

posuzují individuálně. 

Simona Dvořáková (ĎZ 03/22) 
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9.  Veřejný a kulturní život 

Kulturní a společenské akce 

Masopust – tradiční, barevný a veselý 

Na letošní masopustní sobotu jsme se obzvláště těšili, vždyť naposledy 

průvod vyrazil v únoru 2020. 

Tradice, která byla v Ďáblicích obnovena v roce 2016, přilákala letos 

rekordní počet návštěvníků. V pátek odpoledne jsme se sešli v komunitním 

centru Vlna a masopustně se naladili při výtvarné dílně určené především 

dětem. Pod vedením Báry Sládkové vznikla řada nápaditých kašírovaných 

i papírových obličejových masek, se kterými mohly děti vyrazit do 

sobotního průvodu. 

V sobotu 19. 2. jsme se sešli před 14. hodinou před budovou Obecního 

domu Ďáblice. Přišlo opravdu velké množství maškar všeho druhu z Ďáblic 

i širokého okolí. Do pochodu se průvod vydal za doprovodu kapely JJ Brass 

band. 

Základ průvodu, jak už tomu pravidelně bývá, tvořila i letos masopustní 

„chasa“ vedená střapatým „Lauferem“, kobylou, medvědem, bábou s nůší, 

židem, jeptiškou, kominíkem a dalšími maskami, které si vyžádaly povolení 

k masopustnímu veselí od ďáblického rychtáře (pana starosty). 

Průvod doplnily postavy na vysokých chůdách, postava smrtky 

a jezdkyně na bílém koni. 

Trasa průvodu vedla letos starými Ďáblicemi se zastávkou v restauraci 

Červený mlýn a poté na prostranství před ďáblickou základní školou. Tam 

bylo pro maškary připraveno skvělé občerstvení a uskutečnilo se 

vystoupení Cirkusu Cecilka. Průvod poté dorazil ke KC Vlna, kde 

pokračovalo veselí, (nejen) děti se mohly vyřádit v kočovné herně 

Sládkovna a ochutnat nejednu zabijačkovou dobrotu. 

Přípravy průvodu vždy tvoří parta nadšených lidí s velkým nasazením, 

kteří se pak aktivně samotné akce zúčastní. Patří se proto poděkovat 

zástupcům naší MČ, ochotnickým hercům z Ďáblic a Divadelní sekce Praha 
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a jejich rodinným příslušníkům a přátelům, chase, klubu Ďáblických seniorů 

a kroužku Šikovné ruce, vedení i personálu ZŠ Ďáblice, celému týmu KC Vlna 

a všem dalším dobrovolníkům, kteří se aktivně zapojili a vytvořili společně 

tuto radostnou událost. 

Tak teď už pěkně střídmě až do Velikonoc a za rok zase, přátelé! 

Míša Ničová (ĎZ 03/22) 

Tradice plná světla a naděje 

Čarodějná magická noc za dob Keltů nazývaná svátek Beltaine je ve 

svém významu oslavou života, probuzení, jarního rozpuku radosti, lásky 

a zrodu nového. Beltaine znamenalo ve starokeltštině „jasný a zářivý“ oheň, 

který pálí vše staré, aby se uvolnil nový prostor, nová energie. 

Čarodějnice mají v Ďáblicích letitou tradici. Letos se díky spolupráci 

městské části Praha-Ďáblice, manželů Sládkových (sladkovna.cz), mladých 

tanečnic z Taneční školy Hit, ďáblických hasičů a několika ďáblických žen 

podařil zrealizovat úvodní happening k tradičnímu zapálení vatry. Rej 

loutek-ptáků nesených dívkami a ženami v pohybu okolo ohně symbolizoval 

význam oné magické noci. Jaro vytlačilo zimu, světlo temnotu a dobro zlo. 

Návštěvníků se sešlo na louce u ohně i v areálu komunitního centra Vlna 

opravdu hodně. Hrálo se divadlo, tvořily se masky, bubnovalo se, na pódiu 

zněly domácí i světové hity v podání kapely Evergreen. Do večerních hodin 

byly v provozu pouťové atrakce i stánky s dobrým jídlem a pitím. Na závěr 

večera rozzářil nebe nad Ďáblicemi tradiční ohňostroj. 

Věříme, že si kousek magické noci odnesl každý s sebou domů, 

a přejeme všem krásné jarní dny plné mladé, tvořivé a láskyplné energie. 

Míša Ničová (ĎZ 05/22) 

Všichni na jedné vlně 

Již poosmé se v Ďáblicích odehrála tradiční sousedská slavnost „Zažít 

město jinak“. Počasí v dopoledních hodinách nevypadalo nejlépe a na 

odpoledne neslibovalo žádné velké zlepšení, proto se celá akce nakonec 

odehrála na různých místech, a sice v sále Obecního domu Ďáblice, 
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v KC Vlna i v nově otevřeném OD Ke Kinu. V průběhu odpoledne se počasí 

zlepšilo a přilákalo návštěvníky jak z Ďáblic, tak z ostatních částí Prahy. 

V rámci kulturního a doprovodného programu vystoupily soubory 

a sdružení: orchestr Ďáblík, Ďábličtí ochotníci, Ďábličtí zpěváci, Sacra Circus, 

Divadlo Krapet, Tereza Krippnerová & The Masters, Ufonion Labs, Spolek 

Parkán, Šikovné ruce, Otevřený ateliér, Obecní knihovna Ďáblice, 

Ekocentrum Ďáblice, Hasiči Ďáblice, Svaz chovatelů drobného zvířectva 

a další. Slavnostní otevření nově zrekonstruovaného OD Ke Kinu doprovodili 

zpěvem lidových písní Ďábličtí zpěváci. Také společné malování plotu 

u KC Vlna a premiéra ukrajinské pohádky Rukavička v podání místního 

ochotnického spolku bylo zpestřením nabitého programu. Věříme, že si 

návštěvníci i aktéři užili toto odpoledne a podvečer tak, jak jim bylo 

sympatické a příjemné. I večerní uvolněná atmosféra koncertu kapely 

Ufonion Labs v KC Vlna symbolizovala přesně to, čím mají sousedské 

slavnosti být: tedy podporovat pospolitost a sousedského ducha. Děkujeme 

všem, kteří se podíleli na přípravách i organizaci této tradiční ďáblické akce. 

Míša Ničová (ĎZ 10/22) 

Mexické dušičky 

V úterý 1. listopadu jsme ve Vlně uspořádali výtvarnou dílnu 

inspirovanou tradičním mexickým svátkem Dia de muertos, tedy Dnem 

mrtvých. V Mexiku lidé věří, že se na přelomu října a listopadu světy živých 

a mrtvých na dva dny propojí. A tak je důvod k uspořádání velké a veselé 

fiesty přímo na hřbitovech, kde jsou svým příbuzným zesnulým nablízku. 

A tak jsme letos opustili dýňový Halloween a vydali se pro inspiraci do 

Mexika. 

Spolu s výtvarnicí Bárou Sládkovou, která připravila návrhy masek 

k výrobě, pak v KC Vlna ožívaly za zvuku temperamentních mexických 

melodií barevné a veselé lebky. 

Dílna přilákala i jednu mladou maminku, původem z Mexika, která se 

přišla podívat na to, jak v Ďáblicích „mexické dušičky“ slavíme, a na příští 

rok nám přislíbila, že se s námi ráda podělí o další tradiční nápady z její 
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domoviny, na což se moc těšíme. Dia de muertos bude za rok ještě 

barevnější. 

Míša Ničová (ĎZ 11/22) 

Aktivity a akce pro děti 

Stezka pěšky do školy 

V září jsme se již tradičně zúčastnili komunitní akce ZAŽÍT ĎÁBLICE 

JINAK, kde jsme připravili pro děti přibližně kilometr dlouhou stezku Pěšky 

do školy. Přestože počasí nebylo ideální, na stezku se vydalo 72 dětí. Během 

této cesty navštívily šest různých stanovišť, kde plnily různé úkoly 

a dozvěděly se něco nového. Prostřednictvím této akce jsme také pomyslně 

odstartovali akci Pěšky do školy, které se účastnily děti ze školy. Ta motivuje 

děti a jejich rodiče, aby k cestám do školy v co největší míře využívali chůzi 

a příjemně tak trávili začátek dne. 

Většina obyvatel Ďáblic asi zaznamenala, že došlo k významné úpravě 

ulice U Parkánu (silnice pod školou), a to za účelem zvýšení bezpečnosti pro 

chodce, zejména tedy pro děti. Z tohoto důvodu jsme jedno stanoviště 

umístili právě k nově zbudovanému přechodu pro chodce a parkovacím 

zálivům K+R. Děti si tady vyzkoušely bezpečné přecházení silnice 

a dozvěděly se, co znamená zkratka K+R. Na tomto stanovišti si také 

tipovaly, jakou brzdnou dráhu má auto, které jede 30 km/h. Nejen pro děti 

byla tato praktická ukázka vzdálenosti překvapením, a to zvláště když se 

mění povětrnostní podmínky. 

Na stanovišti umístěném ve školce si děti mimo jiné vyzkoušely 

zavazování tkaniček. Další stanoviště bylo o zdravé svačině, o vitaminu C 

a jeho důležitosti. V cíli na děti čekala odměna v podobě zdravé svačinky. 

Dětem ze školy děkujeme za pomoc na jednotlivých stanovištích 

a zároveň děkujeme za věcné dárky BESIP a za jablíčka společnosti 

Český zelinář. 

Markéta Pourová (ĎZ 10/22) 
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Aktivity a akce pro seniory 

Vzpomínky nejen na MDŽ 

Ten, kdo žil před mnoha lety v Ďáblicích, má možná mezi jinými 

vzpomínkami ze svého dětství uchovány návštěvy cukrárny na tzv. Hlavní 

ulici (dnes Ďáblické), kde si děti kupovaly mejdlíčka a turecký med. Na této 

ulici nabízela zboží ve svém obchodě paní Hejduková. Mezi nádobím 

a jinými potřebami do domácnosti se objevilo vždy něco zajímavého. 

Drogerie paní Matlachové také uváděla v úžas dětské smysly vůněmi 

z nabízených voňavek, krémů a jiného drogistického zboží. V tzv. Narpě 

školáci nakupovali sešity do školy a v lékárně u pana Šedivého sklízely obdiv 

porcelánové dózy ukrývající tajemství uzdravení. U pionýrského domu se 

děti učily pracovat na školním pozemku. V novém kině jsme s ostatními 

diváky očekávali, kdy začne představení. Film „Starci na chmelu“ jsem 

viděla několikrát. 

Naše ulice končila v polích. Přátelská zdravení sousedů s výměnou byť 

pouhých několika slov, to mi nejvíce chybělo v době, kdy jsem se z Ďáblic 

odstěhovala. 

Do rodného domu jsem se vrátila v pokročilém věku. 

Potkávám mladé lidi a náhle si uvědomím, že to nejsou moji spolužáci, 

ale jejich děti, které nezapřou genetickou podobu. V autobuse obvykle také 

nikoho nepoznávám. Ale mám pocit, že přece jenom si Ďáblice zachovaly 

přátelskou atmosféru. Příjemné bydlení v zeleni zahrad. I na zastávce 

mnohdy najdou společnou řeč starousedlíci s přistěhovalými. 

Pokrok jde kupředu. Budova základní školy je přestavěna v moderní 

komplex a tu původní již připomíná pouze ponechaná dlažba na schodišti. 

Místo nevyhovujícího pionýrského domu stojí tzv. Vlna. Montážní podnik 

spojů nahradily obytné domy. Nelze vyjmenovat veškeré změny. Kde stálo 

kino, je multifunkční budova s kulturním sálem. Zde se konala letošní oslava 

MDŽ. 

Přiznám se, že v mém zájmu bylo vidět zejména malou vnučku, která 

v úvodu zpívala s dětmi z mateřské školy. 
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Vstoupila jsem do sálu a uviděla tváře mých původních sousedů. Jako by 

čas dovolil pootočit nazpět ručičkami hodin, ocitnout se mezi známými. 

(A kdo jste vy? Byla jste mi povědomá...) V Klubu seniorů si všichni tykají. 

Brzy jsme našli tzv. společnou řeč. A já v sobě pocit, že sem nějakým 

způsobem patřím. 

Panu starostovi, kterého si pamatuji jako dítě, bude již šedesát let. 

V úvodu oslavy vyslovil moc hezkou myšlenku o osudu žen. Každá žena ví, 

jak je obtížné přivést dítě na svět, a proto nikdy nevede válku. 

Později trpělivě odpovídal na naše všetečné otázky se suverénním 

přehledem o dění v obci. Sdělil nám například, že výstavba v ulici Květnová 

je na soukromých pozemcích. 

Moje sestra si ještě pamatuje na dobu po válce, kdy zde byli 

v dřevěných barácích ubytováni repatrianti vracející se z druhé světové 

války. Staří lidé tomuto místu stále říkají lágr, neboť zde původně bydleli 

totálně nasazení lidé, kteří pracovali v Avii. Vyráběli letadla pro německou 

armádu. 

Také jsme se dozvěděli, že sociálních bytů v novém Akcízu bude asi 

čtrnáct. Nejvíce nás zajímal obchod. Příslibem je, že se ho v budoucnosti 

díky rozsáhlé výstavbě dočkáme. 

V šatně pan starosta se zcela přirozenou skromností pomohl všem 

ženám do kabátu. 

Nemohu opomenout poděkovat sociální komisi za přípravu pohoštění 

a za kytičku, kterou si každá žena odnášela domů. 

Obdiv si zaslouží paní učitelky z místní mateřské školy za nácvik dětí na 

tato vystoupení. 

Paní Alžběta Poláčková rozezněla sál obdivuhodným sopránem a se svojí 

dcerou překvapily přítomné svým talentem. Tato operní zpěvačka pracuje 

v angažmá ND. 

Takže musím opět opakovat: díky za tyto akce. Jejich příprava není jistě 

jednoduchá. 

Daria Fialová (ĎZ 04/22) 
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Dokázali jsme to! 

Pod vedením naší tutorky, ďáblické knihovnice Tatjany Zapletalové, 

jsme v Ďáblicích vystudovali Univerzitu třetího věku pořádanou pražskou 

Českou zemědělskou univerzitou, která se nám hodně věnovala. Během 

uplynulých tří let jsme se toho hodně naučili i dozvěděli, prostudovali jsme 

témata od českých dějin až po Leonarda da Vinci. Získali jsme tak 

absolutorium této vysoké školy ukončené promocí, která byla velice krásná 

a dojemná.  

Děkujeme, Tanjo. Tvoji studenti 

Marie Maříková (ĎZ 07–08/22) 

Gratulace jubilantům 

V úterý 21. června jsme se starostou a místostarostou MČ měli opět 

možnost sejít se s některými ďáblickými jubilantkami a jubilanty, kteří svá 

životní výročí oslavili v prosinci minulého roku a v první polovině tohoto 

roku. Sešlo se nás dohromady 15 a při kávě a drobném občerstvení jsme si 

společně zavzpomínali na staré dobré časy a popovídali si o tom, co nás 

těší, či naopak trápí. Pro mě, která jsem se do Ďáblic přistěhovala teprve 

před dvaceti lety, bylo obzvláště zajímavé vzpomínání rodaček a rodáků na 

to, jak Ďáblice vypadaly dříve a jak se v nich tehdy žilo. 

Všem přítomným děkuji za příjemně strávené odpoledne a jménem 

sociální komise i starosty a místostarosty přeji všem jubilantům, i těm, kteří 

se oslavy nemohli zúčastnit, pevné zdraví a hodně štěstí a spokojenosti 

v dalších letech. 

Simona Dvořáková (ĎZ 07–08/22) 

Konec roku v klubu seniorů 

Škoda každého dne, kdy si neuděláme alespoň malou radost. 

Zatímco škola, školka i úřad MČ Ďáblice byly na konci roku prázdné, klub 

seniorů v OD Ke Kinu zaplnilo v pátek 30. prosince čtyřicet seniorek 

a seniorů, aby společně oslavili konec roku 2022. A loučení to bylo veselé, 

pochutnali jsme si na společně vyrobených jednohubkách, kávu nám 
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ozdobila hustá mléčná pěna z nového přístroje, vánočního dárku pro náš 

klub, opět nás potěšila bravurní hra Jarmilky Myslivcové a Heleny Šmídové 

na klavír. A povídalo se hodiny a hodiny. I přes zdravotní indispozice 

některých členů, kteří s lítostí odvolali svou účast, jsme se do klubovny 

téměř nevešli a židle jsme si museli zapůjčit i v sousední Diakonii. Bylo to 

krásné odpoledne a podvečer a pevně věřím, že první lednový pátek roku 

2023 plynule navážeme na úspěšný rok 2022. Vzhledem k tomu, že při 

projednávání rozpočtu nebyla schválena naše žádost o navýšení finančního 

daru pro ďáblický spolek Senioři ČR, dovolím si na závěr požádat všechny, 

kteří mohou naší organizaci přispět jakoukoliv finanční částkou na aktivity 

našich seniorů, o zaslání příspěvku. 

Jana Ouředníčková (ĎZ 01/23) 

Sváteční odpoledne 

Vydařené vánoční setkání ďáblických seniorů a spoluobčanů 

s hendikepem se 9. prosince uskutečnilo v sále Obecního domu Ďáblice. 

V úvodu pozdravil přítomné starosta Martin Tumpach a všem popřál hezké 

Vánoce a do nového roku hodně zdraví. Po společném přípitku jsme se při 

kávě a vánočním cukroví upečeným členkami Šikovných rukou rozpovídali. 

Pěvecké vystoupení ďáblických žen nám zpěvem koled navodilo vánoční 

atmosféru. Následovala bohatá tombola, do které přispěly krásnými cenami 

místní podnikatelky a svými výrobky i kroužek Šikovných rukou. O hudbu 

během celého odpoledne se staral Ivo Plachý, pestrý výběr melodií se všem 

líbil. Odvážnější se dali i do tance. Hladký průběh svátečního odpoledne 

zajistily členky sociální komise, kterým tímto chceme poděkovat. Děkujeme 

také MÚ Ďáblice v čele s 1. místostarostkou Martinou Postupovou za 

pomoc a podporu při uspořádání krásného odpoledne. 

Daniela Tůmová, Helena Šmídová (ĎZ 01/23) 

Jiné akce 

Pomáhejme lesu 

V sobotu 2. dubna proběhl již tradiční jarní úklid Ďáblického háje. 

Všichni, kteří se ho zúčastnili, byli jako vždy skvělí. 
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Zvláštní poděkování patří skupině skautů z Benátek nad Jizerou 

vedených Jakubem Šefčíkem, Erichově skupině zahraničních i českých 

spolupracovníků z firmy GEP a pracovníkům Wecotravel. 

Tedy ještě jednou – příroda i přátelé Ďáblického háje děkují účastníkům 

za jejich ochotu, pracovitost i pečlivost. 

Jako vždy bylo spolehnutí na pracovníky Lesů hl. m. Prahy a jejich 

profesionální pomoc. 

Poděkování za pomoc patří i všem třem radnicím městských částí, které 

s hájem sousedí. 

Úklid lesa bohužel potvrdil, jak velkou tragédií pro jeho existenci jsou 

cyklisté. Vytvářejí další a další stezky v zeleni, ořezávají větve, které jim 

brání v průjezdu, budují v lese skokanské můstky, sjíždějí stráně 

v bezprostřední blízkosti přírodní památky Ládví i v celém jejím ochranném 

pásmu. Terény jezdí přes kořeny stromů, které tak ztrácejí stabilitu, 

původní přirozený porost už na mnoha místech zcela zanikl. Přitom jde 

o místa, kde dříve běžně rostly hřiby i lišky a půdu pokrývaly mechy a lesní 

tráva. Rozsah devastace nelze přehlédnout, ale ani obrovské množství 

značek nastříkaných na stromech. Červené, zelené, modré, bílé a žluté 

terčíky, případně šipky nebo barevné fáborky, kterými se cyklisté navádějí 

na trasy, sjezdy a z klád vybudované „skokánky“, a stále přibývají nové. 

Ďáblický háj má zřejmě navíc tu smůlu, že se stal i místem komerčně 

provozované cyklistiky. 

Dalším problémem jsou ohniště, která živelně vznikají po celém lese. 

V době, kdy je dlouhodobý nedostatek vláhy a hrozí požáry, toto jednání 

ohrožuje samotnou další existenci lesa. Prosím, myslete i na budoucnost. 

Pavel Marvánek (ĎZ 05/22) 

Tři hodiny pro život 

Ve čtvrtek 26. května se v sále Obecního domu Ďáblice uskutečnil kurz 

základů první pomoci pro veřejnost organizovaný Červeným křížem Praha 

9. Kurzem velmi příjemně provázela studentka Lékařské fakulty UK 

Alžběta Paholíková. 
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Jelikož naše městská část pořídila do prostor obecního domu 

defibrilátor, část kurzu byla věnována právě jeho praktickému použití. 

Jak jsme se dozvěděli z některých zpětných vazeb samotných účastníků, 

byly tři hodiny na toto obsáhlé téma skoro málo, ale i tak si každý z nich 

odnesl množství užitečných informací o současných postupech 

v poskytování první pomoci, trendech, ale i mýtech, které se této tématiky 

týkají. Vzhledem k užitečnosti takovéto osvěty podobný kurz pro naše 

občany jistě v dohledné době zopakujeme. 

Míša Ničová (ĎZ 06/22) 

Po pořízení „obecního“ defibrilátoru na podzim roku 2020 jsme přislíbili 

i besedu, školení, jak tento „moderní lékařský přístroj“ určený 

k poskytování první pomoci používat. Podobný přístroj je navíc i v areálu 

SK Ďáblice. Bohužel šíření koronaviru a s ním spojená omezení setkávání 

odsunula termín školení až na letošní jaro. I tak jsme rádi, že bylo třeba 

z kapacitních důvodů přesunout školení z prostor KC Vlna do sálu Obecního 

domu Ďáblice. Věřím, že čas strávený dotazy a informacemi z praxe na 

téma první pomoc není nikdy zbytečný! A neposkytnutí první pomoci může 

být i trestný čin, zejména neposkytnutí pomoci řidičem dopravního 

prostředku. Ale vědí všichni jak? Linku 155 na zdravotnickou záchrannou 

službu snad znají všichni! 

I tímto ještě jednou děkuji za organizaci paní Ničové, která celé školení 

a následnou besedu pro naše spoluobčany zajistila. Bude-li o toto téma 

zájem, rádi zopakujeme. 

Jan Hrdlička (ĎZ 06/22) 

Výstava drobného zvířectva 

Členové ZO ČSCH Praha 8 uspořádali ve dnech 9.–10.9.2022 v městské 

části Ďáblice soutěžní výstavu drůbeže, holubů a králíků. Návštěvníci této 

výstavy měli možnost vidět odchovy chovatelů, kteří několikrát získali titul 

Mistr Evropy či Mistr České republiky. 
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Po posouzení 39 slepic a kohoutů bylo uděleno pět čestných cen 

a jeden pohár za nejlepší drůbež výstavy, který získal Martin Fatka na 

Australku černou. 

Vítězný pohár si v konkurenci 100 holubů zasloužil Moravský pštros 

modrý bezpruhý chovatele Vladimíra Zurynka. 

Ze 113 králíků byl nejlepší samec Rex dalmatinský černožlutý 

Pavla Máčka, nejlepší samice Hermelín červenooký Martiny Štedré. Nejlepší 

kolekci králíků získal druh Malý beran divoce zbarvený chovatelky 

Jindry Koďouskové. Putovní pohár si odnesl Pavel Máček na Hermelína 

červenookého. 

Městským dětem se v doprovodu učitelek ze ZŠ velice líbily vřesové 

ovce. 

Kromě Pražanů zde vystavovali také chovatelé z okresu Mělník, 

Kralupy nad Vltavou, Stará Boleslav a Litoměřice. 

Výstava se velice vydařila díky sponzorskému daru městské části Praha-

Ďáblice, za který chovatelé vřele děkují. 

Zuzana Máčková (ĎZ 10/22) 
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10. Škola a školka 

Den Země v mateřské škole… 

Tak jsme se konečně dočkali. Žádný lockdown, a dokonce ani žádné 

rozestupy a respirátory. Po dvou letech jsme zase mohli vzdát hold naší 

modré planetě. Ukázat jí, jak nám na ní záleží a jak ji máme rádi. I když to 

bylo jen na půdě naší mateřské školy v Ďáblicích. 

A oslava to byla vskutku jak se patří. Paní učitelky, rodiče, ale i děti se 

s vervou chopili vlastních nářadí a už od samého kuropění se pustili do 

práce. Všechno staré listí, větve i plevel vzaly během chvíle za své, takže 

čerstvá jarní tráva skutečně prokoukla. Ale tohle sobotní dopoledne nebylo 

jen o práci. Děti ze základní školy vytvořily na zahradě deset stanovišť, 

u kterých se střídali jejich mladší kamarádi a plnili různé úkoly. Samozřejmě 

všechny tematicky souvisely se sobotní oslavou. Někde se například 

skládaly puzzle, jinde se zase třídily imaginární odpadky. Anebo si prostě 

děti jen nechaly pomalovat obličej. No, to bylo radosti! A odměna? Ta 

nejsladší. Sazenička jahod. A co by to bylo za oslavu bez jídla? Ale pozor, 

naši prckové nebyli jen konzumenti. Oni se dokonce na přípravě pokrmů se 

zápalem podíleli. Naučili se totiž připravovat bezvadnou mrkvovou 

pomazánku. A nebudete věřit, jejich školička vaření se naprosto obešla bez 

slziček, protože byli tak šikovní, že se nikdo z nich ani jednou neřízl nebo 

nestrouhl. Zdeněk Pohlreich by nevěřil svým očím. A když bylo po všem, 

čekal na všechny pracanty sokolník, aby předvedl, že i vysoko v oblacích je 

stále život, který se musí chránit. 

A když k tomu ještě připočteme sluníčko, které nám celé dopoledne 

hřálo tváře, byl to den jako vymalovaný. Není divu, že maminky musely 

sundávat svoje ratolesti z houpaček a prolézaček, aby je dostaly domů. 

Prostě v tu chvíli byl na zahradě v mateřské škole svět úplně v pořádku. 

Šárka Hrdličková (ĎZ 05/22) 

…a zlacení školky 

V sobotu 23. 4. 2022 se povedla další krásná komunitní akce, kdy spojili 

síly nejen Ďábličtí. V naší mateřské škole se po dvouleté pauze opět konal 
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tradiční Den Země. Sluníčko mělo ten den velmi napilno a jistě tak svým 

dílem přispělo k naplnění zahrady mateřské školy „úderníky“. Krátce po 

zahájení již bylo rozebráno všechno zahradní náčiní. Rodiče, děti a paní 

učitelky vyhrabávali spadané listí, suchou trávu, pleli a čistili záhony, 

zastřihovali keře, řezali větve. Příští rok musíme vyfotit školku před a po Dni 

Země :-) 

Žáci šestých a sedmých tříd naší ďáblické školy připravili krásný program 

pro své menší kamarády. Ti si procvičili těla na opičí dráze, hlavičku na 

mnoha ekologických stanovištích a dozvěděli se více o modré planetě. Za 

odměnu si odnesli sazeničky stáleplodících jahod. Snad je bude těšit se o ně 

starat. 

Ke zdravé myšlence toho dne výrazně přispěla i Pavlína Matysová alias 

Papája se svým zdravým vařením nejen pro malé a obchůdek se zdravou 

výživou Biodomov z Ládví. 

Nejvíce telefonů jistě fotilo v zahradě za Vlnou, kam jsme se všichni 

přesunuli na vystoupení sokolníka Ondřeje Semeckého. Představilo se nám 

asi deset dravců jak tuzemských, tak ze zemí výrazně odlišných, např. 

z Mexika. Maličcí vážící pár deka, šestikiloví orel či výr velký, lovci noční 

i denní. Nechat dravce přistát na svou ruku (v sokolnické rukavici) si mohli 

vyzkoušet i ti nejmenší. Dokonce i ti tak malí, že byli stejně vysocí jako sám 

dravec. 

Pro všechny bylo připraveno domácí pohoštění. 

Řady lidí ochotných pomoci se stále rozrůstají, což nám dělá velkou 

radost. Všem moc děkujeme za účast. 

Akci finančně podpořila také Městská část Praha-Ďáblice. 

Vítáme podněty k činnosti spolku i návrhy, co lze příště dělat lépe na 

info@spolekparkan.cz. Těšíme se na další „zlacení“ naší mateřské školy 

a jiné komunitní akce. 

Karolína Šťastná (ĎZ 05/22) 
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Jak vznikal geopark u ZŠ 

Jménem učitele Tamáse Besskó jsme požádali v rámci Participativního 

rozpočtu pro rok 2021 o možnost vybudovat na pozemku u historického 

vchodu do základní školy geopark. Ďábličtí občané nás podpořili v hlasování 

a během prázdnin se začal projekt realizovat. 

Na konci července jsme začali přivážet první vzorky. Duchovním otcem 

geoparku byl můj muž Antonín Lustik, který vybral lokality, odkud byly 

jednotlivé exponáty přivezeny. Nejbližší byly z okolí Prahy: Klecan, Radotína, 

Přední Kopaniny či Slivence, nejvzdálenější z Lomečku u Domažlic, lomu 

Proseč nedaleko Železného Brodu nebo z Černé Studnice v Jizerských 

horách. Vzorky hornin mají v průměru hmotnost 300–600 kg, ale největší 

vzorek liberecké žuly má přes 1 100 kg. K jejich přepravě a instalaci bylo 

zapotřebí použít těžkou techniku – nákladní auto s jeřábem. 

Geopark je rozdělen na dvě části. Spodní část je komponovaná jako 

výstavní, s velkými exponáty a popisnými cedulemi. Horní část, s malými 

očíslovanými vzorky, slouží pro práci s pracovními listy. Ty jsou pro zájemce 

namnoženy v recepci školy. S úpravou horní části pomáhali žáci 7. ročníku 

naší školy v rámci hodin pracovních činností. 

Přes zimu geopark odpočíval a na jaře, když již půda nebyla promrzlá, 

proběhly poslední dokončovací práce. 

V úterý 10. května dopoledne se náš geopark slavnostně otevíral. 

Přítomni byli zástupci obce –místostarosta Jan Hrdlička a radní 

Tomáš Dvořák, za školu ředitel Josef Buchal a zástupci Tomáš Novotný 

a David Pařík, dále realizátoři projektu Antonín Lustik a Lukáš Tisoň 

z Přírodovědecké fakulty UK a také členové školní žákovské rady. Po 

úvodním poděkování a krátkých projevech nás překvapil místostarosta 

Hrdlička, který nám přinesl dárek – dostali jsme do geoparku další vzorek, 

tentokrát buližník, který se v okolí Ďáblic hojně vyskytuje. Potom jsme pana 

ředitele a pana místostarostu požádali o slavnostní přestřižení pásky 

a geopark byl oficiálně otevřen. Všem přítomným byl podán odborný 

výklad. Členům školní žákovské rady pak byly do dvojic rozdány pracovní 

listy, aby se je pokusili vyřešit. Pro některé z nich to bylo obtížné, však to 

také neměla být jednorázová akce. Za aktivní přístup k řešení pak žáci 
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dostali časopis Přírodovědci – tematicky věnovaný minerálu roku 2022 – 

křemeni. 

Abychom zvýšili motivaci k řešení úkolů, připravili jsme pro úspěšné 

řešitele soutěž o krásný exemplář kalcitu z vlastní sbírky (je k nahlédnutí 

v recepci školy). Jednou za měsíc provedeme slosování všech správných 

odpovědí a cenu předáme. Potom vyměníme čísla vzorků a vybereme další 

cenu pro úspěšné řešitele. 

Cílem projektu bylo a je seznámit žáky školy i širokou veřejnost s krásou 

neživé přírody a zároveň zpestřit výuku přírodovědy a přírodopisu. Přijďte 

se podívat, jak se nám to povedlo. 

V budoucnu bychom rádi geopark propagovali na Instagramu a dále 

vybudovali cestičky ve spodní části, aby byl geopark pohodlně přístupný 

i v nepříznivém počasí. Pokusíme se uspět v dalším kole Participativního 

rozpočtu 2022 a uvidíme. 

Olga Lustiková (ĎZ 06/22) 

Vzpomínka na květnové dny roku 1942, 1945, 1950 

Ve čtvrtek 5. května 2022 jsme si v základní škole po nějakém čase 

připomněli události májových dnů, letos nejen těch roku 1945. V tomto 

kalendářním roce si totiž také připomínáme jedno významné jubileum 

spojené s druhou světovou válkou a našimi zeměmi, a tím je kulaté 

80. výročí operace Anthropoid. Škola proto domluvila přednášku pro žáky 

9. ročníku, učitele dějepisu a několik dalších zájemců s panem 

Zdeňkem Ležákem, autorem knihy Anthropoid, zabili jsme Heydricha. Na 

přednášce provázené obrázky z komiksové publikace se posluchači 

dozvěděli velmi mnoho informací a získali řadu podnětů k přemýšlení 

o hrdinství, zbabělosti, odpovědnosti, principu kolektivní viny, hodnotě 

lidského života… 

Pan Ležák neodmítl pozvání na následující tradiční dopolední 

shromáždění školy pod lipou. Slavnostní akt na rynku začal s úderem desáté 

hodiny. 
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Zazněly tradiční tóny husitského chorálu, historická hymna zpívaná 

československými letci ve službách britské Royal Air Force, a písně, jež se 

staly symboly vítězství nad třetí říší – Kaťuša, píseň o dívce čekající na svého 

milého odvedeného do války, a mezinárodně známá Roll out the Barrel, 

původem česká polka Škoda lásky. 

Shromážděné svými projevy oslovili ředitel školy Josef Buchal, 

místostarosta Jan Hrdlička a také děti z ukrajinské adaptační skupiny. 

Uvádíme doslovný překlad do češtiny jejich vystoupení: 

„Chceme, aby nikdy nebyla válka, 

chceme se smát, učit se, hrát si. 

Přejeme si žít v míru. 

Vážení přátelé! 

Děkujeme vám za laskavé uvítání nás dětí z Ukrajiny v ďáblické škole. 

I my s vámi rádi oslavíme vítězné májové dny.“ 

Shromáždění bylo tradičně seznámeno se základními historickými 

událostmi, jež vedly k druhé světové válce, jakož i s průběhem 

tohoto nejničivějšího konfliktu v lidských dějinách, s jeho oběťmi, něco 

málo se dozvědělo o některých hrdinech z řad Čechoslováků. V neposlední 

řadě byly uvedeny naprosto devastující důsledky války pro celý evropský 

kontinent. 

Shromáždění si připomnělo také Den Evropy, tedy 9. květen 1950, kdy 

Francie iniciativou svého tehdejšího ministra zahraničí deklarovala 

myšlenku mírové spolupráce, tj. snahu zamezit dalším ničivým konfliktům 

v Evropě, a též základ dnešní Evropské unie. Na počest této myšlenky 

zazněla evropská hymna. 

V závěru slavnosti odnesli žáci Školní žákovské rady a pan místostarosta 

květiny k pomníku obětem první a druhé světové války. 

Tomáš Novotný (ĎZ 06/22) 
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Slavnostní zahájení 

Přestože není ještě ani půl osmé, před ďáblickou základní školou už 

čekají první nedočkavci. Starší děti se po prázdninách vítají a vesele si 

vyprávějí zážitky z prázdnin. Ti nejmenší se drží u svých rodičů a zvědavě 

pozorují cvrkot okolo sebe. Přitom jsou plni očekávání, jaké to v té velké 

škole bude. Postupně přicházejí další a další lidé a děti, takže za chvíli není 

okolo lípy téměř k hnutí. V této chvíli se už budoucí prvňáčkové oddělili od 

svých rodičů a poslušně stojí jeden za druhým v distingovaném zástupu. 

Nebojí se. Vždyť je za ruku drží ti velcí kluci a holky. To už jsou deváťáci, 

čeká je poslední rok a ti něco o té škole přeci vědí. V druhé ruce každý svírá 

krásnou slunečnici. Je to dlouholetá tradice, která každoročně vhání 

rodičům slzy do očí. 

A pak už přichází ta očekávaná chvíle. Ze školy vychází ředitel Buchal se 

svými zástupci a všichni vystupují na podium. V některých prvňáčcích se 

málem zastavilo srdce. Vždyť oni jsou toho všeho už součástí. Oni tu vlastně 

dnes mají hlavní roli. No, to je panečku něco... 

Pan ředitel všechny s úsměvem přivítá a vzápětí zazní státní hymna. 

Celé prostranství v tu chvíli pohltí důstojná slavnostní atmosféra. 

„Země česká, domov můj.“ Poslední slova odezněla a pan ředitel přeje 

všem krásný a šťastný školní rok. Stejně tak i starosta Miloš Růžička. I když 

se malí prvňáci nemohou dočkat, až uvidí svoji třídu, celou dobu stojí téměř 

bez pohnutí a dychtivě nasávají tento jedinečný okamžik. V očích se jim 

zračí pýcha, protože teď už je to jasné, už nejsou malí. A dokonce má ta 

jejich škola svoji vlastní znělku… 

Netrvá to dlouho a pan ředitel vyzve deváťáky, aby odvedli své nováčky 

do tříd. Sám se postaví mezi dveře školy a s každým žákem se osobně 

pozdraví. Děti i učitelé postupně vcházejí do budovy a „školní brána“ se 

pomalu zavírá. Všichni si uvědomují, že právě začal nový školní rok. Rok 

2022/23. 

Všem pedagogům a žákům přejeme hodně pěkných zážitků a krásné 

práce. A našim prvňáčkům? Těm přejeme, aby rostli rovně a do výše, jako 

ta lípa před školou. 

Šárka Hrdličková (ĎZ 09/22) 
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Škola základ života 

Nový školní rok začal nejen pro děti a rodiče, ale především pro učitele, 

vychovatele, družináře, zkrátka pro celý personál škol. O tom, co se 

v ďáblické škole děje či připravuje, jsem si povídala s ředitelem 

Josefem Buchalem a zástupcem ředitele Tomášem Novotným. 

O školním vzdělávacím programu 

V praxi jsme si ověřili, že vzdělávací program Škola základ života, který 

společně vytvořili všichni pedagogové ďáblické školy, opravdu funguje. Je 

založen na třech základních pilířích: 1. smysluplný školní vzdělávací program 

(odrážející odborný potenciál pedagogů a příležitosti regionu), 2. budování 

tradic, 3. podpora pospolitosti mezi dětmi a jejich rodiči, zaměstnanci 

i veřejností. 

O hodnocení školy 

Po čtyřech letech jsme dětem a rodičům předložili dotazník týkající se 

atmosféry, informovanosti i úrovně vzdělávání na naší škole. A opět se ve 

všech dotazech ukázalo, že jste s naší prací spokojenosti a výuka dětí je na 

vysoké úrovni. 

O učitelích 

Máme dlouhodobě stabilní učitelský sbor. Na prvním stupni převládají 

paní učitelky, na druhém stupni učí více mužů. Na základě spolupráce 

s katedrou andragogiky a managementu UK zaměstnáváme praktikující 

studenty, z nichž si také vychováváme budoucí učitele. 

O dětech 

Do základní školy chodí do 19 tříd 480 žáků. Mezi nimi je 

i 21 ukrajinských školáků, kteří pobývají v Ďáblicích a Březiněvsi za účelem 

dočasné ochrany s vízem strpění. 

O školní farmě 

Za finančního přispění městské části jsme zrekonstruovali povrch, 

schodiště a plot. Na pozemku byly vysázeny rané a podzimní odrůdy 

ovocných stromů. Již potřetí stáčeli pánové Jiří Zeman a Michal Sevruk med 
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od našich čtyř včelstev. Na jaře jsme zakoupili umělou líheň a děti mohly 

v rámci hodin přírodopisu a matematiky sledovat 32 vajíček, ze kterých se 

vyklubalo 18 kuřátek. Rádi bychom ještě pořídili králíky, k čemuž by se nám 

velmi hodila manuální i finanční pomoc, za kterou předem děkujeme. 

O mimoškolních aktivitách 

Ve škole to žije od rána do večera. Otevíráme v 6.15, zamykáme kolem 

21.30. Dětem nabízíme mnoho zájmových kroužků. Jsme moc rádi, že bude 

za zvýhodněných podmínek pokračovat odpolední hudební výuka ZUŠ. 

Deváťáky opět čekají kurzy taneční a společenské výchovy včetně 

prodloužené a závěrečného plesu. 

O projektu Edison 

V polovině října přijede na týden pět vysokoškolských studentů, kteří 

budou oživovat výuku v hodinách anglického a německého jazyka, tak aby 

zvýšili zájem o studium a učili je děti nebát se odlišného. Tentokrát přijedou 

z Brazílie, Turecka, Gruzie, Srbska a Řecka. 

O nadcházející zimě 

Již v loňském roce jsme třídy vytápěli na 19 oC, na čemž se ani letos nic 

nemění. Očekáváme tedy, že energetickou krizi v klidu zvládneme. 

Hana Macháňová (ĎZ 09/22) 

Mamutí stopa v Ďáblicích 

Soutěž pro všechny děti ZŠ Ďáblice 

Věděli jste, že Ďáblice jsou známé mimo jiné i pro své archeologické 

nálezy, na kterých se kdysi podílel i Eduard Štorch? Tento významný český 

pedagog (působil též na Praze 8) byl nejen spisovatelem, ale i skautem 

a archeologem, zakladatelem Dětské farmy v Libni či průkopníkem 

lyžařských zájezdů pro děti. 

Spolek Parkán se v rámci spolupráce se ZŠ Ďáblice rozhodl tuto 

osobnost dětem představit blíže a hravější formou. Připravil pro žáky ZŠ 

naučnou QR hru nazvanou „MAMUTÍ STOPA V ĎÁBLICÍCH“. 
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Tato hra je určena všem žákům ZŠ Ďáblice a začala 1. listopadu 2022. 

S ohledem na znalosti a dovednosti jsou žáci rozděleni do věkových skupin 

a jsou jim samozřejmě přizpůsobeny i úkoly. Děti z 1. stupně hrají či soutěží 

jako jednotlivci, děti z 2. stupně jako kolektiv. Soutěž má čtyři kola, sestává 

ze čtyř úkolů, které je třeba splnit, aby žák/tým získal finální soutěžní úkol, 

jehož splnění je očekáváno do 29. 11. 2022 (1. stupeň), 30. 11. 2022 

(2. stupeň). Informaci o umístění úkolů a jejich znění získá každý žák 

načtením QR kódu ve škole (u vstupních dveří, vždy v úterý). Velmi pěkně 

děkujeme rodičům zejména prvostupňových žáků za doprovod 

a technickou podporu dětí při plnění úkolů. 

Za „dobrou“ práci přijde snad i „dobrá“ odměna. Pro děti z 1. stupně 

jsou připraveny věcné dárky v podobě knížek a žáci z 2. stupně soutěží 

o výlet do Národního muzea. Výherci budou vyhlášeni na Adventním 

jarmarku, který se koná 1. 12. 2022 od 16 hodin na rynku ZŠ Ďáblice. Přijďte 

se podívat, podpořit své děti a třeba i nakoupit dárečky, které vaše děti 

připravily. 

Dobrý tip: Pokud někdo z žáků z nějakého důvodu jednotlivý úkol nestihl 

splnit, má možnost si jeho znění dohledat na webových stránkách 

spolekparkan.cz nebo na FB profilu „Spolek Parkán“, kde naleznete 

i kompletní pravidla soutěže. 

Hana Chromková (ĎZ 11/22) 
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11. Sport a volnočasové aktivity 

Sportující hasiči 

Když jsme zakládali kroužek mladých hasičů pod vedením SDH Ďáblice, 

snažili jsme se naše mladé členy vzdělávat všestranně – od zdravovědy až 

po uzlování, samozřejmě s ohledem na práci hasičů. Jasně že jsme 

v kroužku měli mimo jiné i své vlastní děti. Ale že by některé z našich dětí 

třeba v budoucnu uvažovalo o kariéře hasiče profíka, nebo alespoň chtělo 

kráčet v našich stopách jako „dobrák“, jsme jen tiše doufali. Ale stalo se. 

Proto když syn jednoho z našich členů před čtyřmi lety projevil zájem 

o požární sport a sám na něj začal trénovat, s nadšením jsme ho začali 

podporovat. Čas běžel dál a Viktor se postupně začal po výsledkových 

žebříčcích šplhat výš a výš. Jeho úsilí a nadšení neslo úspěchy, a proto když 

loni v listopadu dosáhl na třetí místo v závodu ve Vlašimi, chtěli jsme jeho 

reprezentační, tréninkové i startovní úsilí podpořit a požádali jsme MČ 

Praha-Ďáblice o mimořádný sponzorský dar ve formě speciálního 

zásahového obleku, který se pro tento typ sportu užívá. Vedení MČ toto 

rozšíření našeho působení uvítalo a rozhodlo se nás i Viktora podpořit, za 

což velmi děkujeme. Všichni závodníci, kteří budou oblek používat, ponesou 

tedy barvy nejen SDH Ďáblice, ale i městské části Praha-Ďáblice jako takové. 

Když Viktor přišel s nápadem trénovat děti v požárním sportu TFA, 

uvítali jsme to s nadšením. A co TFA vlastně je? Toughest Firefighter Alive 

(jak už název prozrazuje, přišel z Ameriky), lze přeložit jako Nejtvrdší hasič 

přežije. V podstatě je to závodní trať s několika úseky, které simulují práci 

hasiče. Skládá se z těchto částí: roztažení, smotání a zapojení hadicového 

vedení, transportu zraněné osoby, zdolání překážky, výstupu po žebříku do 

výškové budovy, vytažení břemene do patra a přenosu závaží. Aby byl 

závod co nejbližší skutečným náročným podmínkám zásahu, je závodník po 

celou dobu vybaven třívrstvým zásahovým oblekem, zásahovou přilbou 

a dýchací technikou, což samo o sobě je slušným závažím. Celkem má na 

sobě závodník i 30 kg navíc. Samozřejmě takto náročná trať je od 18 let. 

Ale ani nejmenší hasiči nezůstanou bez šancí. Existuje i dětská TFA liga, 

které se děti mohou účastnit již od tří let! Jistě, není tak náročná. Místo 

figuríny člověka děti nosí velkého plyšového medvěda, který je ovšem 



63 

mnohdy větší než závodník sám, a místo dýchacího přístroje mají na zádech 

„dýchák“ vyrobený z prázdné PET lahve. 

Oběma variantám tohoto závodu se v našem nejbližším okolí velice 

intenzivně věnuje Pepa Mandys z SDH Satalice, a právě s ním jsme letos 

spolupořádali pro nás první závod dětského TFA, který se konal 23. 4. 

dopoledne na parkovišti u Globusu Čakovice. A jsme pyšní, že v tomto 

závodu nastoupili mezi 107 dětmi i dva závodníci za hasiče Ďáblice, 

přestože jejich výcvik začal teprve na podzim loňského roku. Doufáme, že 

jim i jejich trenérovi nadšení vydrží a budou tak hrdě reprezentovat svou 

městskou část. 

SDH Praha-Ďáblice (ĎZ 05/22) 

Hodnocení sezony 2021/2022 

Muži A na jaře zvítězili nad Dolními Chabry i Březiněvsí 

Páté místo v tabulce z šestnácti týmů je velmi hezké umístění. Mě 

osobně nejvíce potěšily a předpokládám, že i ďáblické fanoušky, jarní výhry 

v derby na domácím hřišti, a to 3:2 s Chabry a 2:0 s Březiněvsí, kdy na 

zápase bylo více než 250 diváků. 

Muži B – optimální střed tabulky 

Se sedmým místem naprostá spokojenost. Po letech, kdy se náš tým 

juniorky trápil v dolní části tabulky, jde o hezké umístění. A to vše za 

situace, kdy je tým Muži B složený většinou z mladých hráčů, bývalých 

dorostenců. 

Hodnocení mládežnických týmů: dorost bude dále hrát nejvyšší soutěž, do 

této elity postoupí i mladší žáci 

Starší dorost bude po reorganizaci dorosteneckých soutěží nadále hrát 

nejvyšší pražskou soutěž – Pražský přebor. Do nejvyšší soutěže postoupil 

nakonec i tým mladších žáků, což nám kompletuje nejvyšší soutěže u všech 

A týmů mládeže (mladší a starší žáci, mladší i starší dorost). Tyto soutěže se 

v Praze postupně zkvalitňují, a tak mladší žáci budou mít za soupeře týmy 

Bohemians Praha, Viktorii Žižkov, Duklu Praha, Tempo, Motorlet, Aritmu 

a Meteor, což je záruka velmi kvalitní soutěže. I když se v soutěžích 
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přípravek nepostupuje ani nesestupuje, musím ocenit velmi hezké výsledky 

starších přípravek – jednoznačné první místo v soutěži ročníku 2011 

a druhé místo ročníku 2012, kde nás od prvního místa dělila pouze jedna 

jediná branka. 

Liga gentlemanů +40 

Jirka Černý je trenér Mužů A, ale také kapitán a hráč ligy gentlemanů, 

což jsou hráči +40 a ti postoupili do nejvyšší soutěže. Za postup přebírá 

pohár od předsedy a místopředsedy Pražského fotbalového svazu. 

Michal Mošnička (ĎZ 07–08/22) 

ZMJ – orientační běh 

Zažít Ďáblický háj jinak v podobě hledání kontrol jsem organizoval letos 

již pošesté, poprvé však v sobotu dopoledne. Sobotní termín a zejména 

špatná předpověď počasí způsobily, že běžců nepřišlo tolik jako v minulých 

letech. Pouze 19. Ale věřím, že ti, co přišli, nelitovali! Byly připraveny dvě 

trasy: dlouhá (3,75 km) a krátká (2,0 km) se 16, resp. 10 kontrolami. Kdo 

dorazil na počátku startovacího okna, stihl proběhnout celou trasu v suchu. 

Ti, kteří si pospali déle, končili svůj běh za vytrvalého deště. Stejně jako já 

při závěrečném sbírání kontrol… 

Trať (dlouhou) letos proběhl nejrychleji pan Kubec v čase 35:45 min. 

Nejmladší účastnici Magdalénce S. byly nedávno tři roky, ale jak uměla 

běhat! S tatínkem si po startu dojela pro holínky a rukavičky a krátkou trasu 

pak zdolala zcela bez problémů. Sladká odměna ji neminula. Manželé 

Vavřičkovi, poslední doběhnuvší z lesa, nevzdali ani poté, co se jim zcela 

rozmočila jedna mapa. A věřím, že na orientační běh nezanevřel ani jeden 

nováček, který podle mapy běžel v lese poprvé v životě a dle mého odhadu 

musel uběhnout minimálně 10 km! Gratulace všem! 

Příště se asi vrátím k pátečnímu termínu a věřím, že se zúčastní hlavně 

více dětí. Oddílu TRETRA děkuji za poskytnutí mapy, paní Ničové za přípravu 

sladkých odměn pro účastníky, přítelkyni za pomoc s celou organizací a… 

těším se se všemi znovu na shledanou přibližně za rok. 

Jan Hrdlička (ĎZ 10/22) 



65 

Podzimní část sezony je za námi 

aneb hodnocení trenérů a vedení 

Muži A – 26 bodů a 4. místo z 16 týmů 

Muži B – 21 bodů a 7. místo z 16 týmů 

Jiří Černý, trenér mužů A: 

Mým cílem na začátku sezony bylo skončit do 5. místa v tabulce. Po 

slibném začátku sezony nastal vlivem zranění herní propad, a to i se 

soupeři, které bychom měli porazit. Závěr sezony jsme však zvládli a tomu 

odpovídá nakonec i bramborové umístění v tabulce – 4. místo. Dalším z cílů 

bylo zapracování dalších dvou mladých hráčů z dorostu, což se zatím 

povedlo jen na 50 %, a tak ještě stále museli pomáhat mazáci Ondra Novák 

a Honza Davídek. Jsem rád, že se během podzimu zapojil do trénování 

Pavel Máj. Deset let jsem trénoval zcela sám a náhled druhého trenéra je 

velkým přínosem. 

Michal Mošnička, předseda SK Ďáblice: 

Souhlasím s trenérem, výkony mužstva by se daly shrnout jako den, noc 

a opět den. Slunnými dny byla určitě vítězná derby u sousedů: vybojovaný 

zápas v Dolních Chabrech a vítězství s hezkými brankami v Březiněvsi. To je 

však jen určitá část, výsek dlouhodobé práce, která spočívá ve zkvalitňování 

naší mládeže, ze které by pak měl být tým mužů doplňován. Strašně dlouhá 

a náročná cesta vychovat hráče v Ďáblicích pro tým mužů byť „jen“ do 

1. A třídy. Ale věřím, že tato cesta je správná. Chceme přece sledovat 

zápasy, kde hrají kluci z Ďáblic. To je ten největší úspěch a cíl této cesty. 

Jsem rád, že i Muži B (juniorka) skončili v silné konkurenci na hezkém 

7. místě v tabulce, což je po dlouhých letech asi nejlepší podzimní umístění. 

Co mě ale těší, je mládí naší juniorky, kterou již z většiny tvoří naši bývalí 

dorostenci, odchovanci SK Ďáblice. 

Hodnocení mládeže 

Starší dorost – ročník 2004–2006 

Zaprvé bych rád poděkoval všem klukům v týmu, jelikož celou podzimní 

část sezony odjezdili na 110 %, ukázali charakter i to, že jsou tým. 
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Podzimní část sezony hodnotíme vesměs pozitivně, jelikož letošní 

přebor staršího dorostu je po sestupu některých divizních celků k nám do 

přeboru opravdu velice kvalitní. Navíc musíme vyzdvihnout i fakt, že velkou 

část týmu tvoří hráči ročníku 2006, kteří by ještě správně měli hrát 

o kategorii níže. S výsledkem 17 bodů jsme relativně spokojení, před 

sezonou bychom je pokorně brali, ovšem s ohledem na předváděnou hru 

jich mohlo být i více, ale to je fotbal. V zimě musíme dál pracovat, abychom 

v předváděné hře pokračovali. 

Na závěr bychom chtěli poděkovat hráčům z ročníku 2006, že 

pravidelně chodili pomáhat ročníku 2007 do mladšího dorostu, a to často 

i za cenu, že hráli mistrovská utkání v sobotu i v neděli, a starším klukům, že 

chodili pomáhat našemu B týmu mužů, a to zejména brankářům. 

Děkujeme za podporu a těšíme se na jarní část sezony! 

Trenéři Aleš Svárovský, Max Vondrášek a trenér brankářů Václav 

Vondrášek 

Mladší dorost – ročník 2007 

Letošní sezona pro nás znamená přechod z kategorie žáci do kategorie 

dorost, což je přechod poměrně těžký, ale o to více mě těší, že náš tým plní 

naše předsezonní představy o umístění po podzimní části ligy. Přestože 

máme téměř všechny hráče o rok mladší než soupeři, daří se nám 

pohybovat ve středu tabulky. Odehráli jsme řadu smolných utkání, a proto 

věřím, že v jarní části si ještě o něco polepšíme, nabereme dostatek 

zkušeností a na příští sezonu budeme připraveni porvat se opět o ty 

nejlepší pozice. 

Trenéři Martin Vlček a Petr Bernát 

Starší žáci A – ročník 2008 

Do podzimní části sezony jsme neměli žádné cíle. O to více nás těší 

průběžná druhá příčka se ztrátou pouhých dvou bodů. Nutno říci, že 

většina našich zápasů byla vyrovnaná a dost se jich rozhodlo až v závěru 

hrací doby. Během času se podařilo stabilizovat kádr, vypořádat se se 

zraněními, a dokonce i zaplnit mezery po dvou hráčích základní sestavy, 

kteří se vydali zkusit štěstí do vyšších lig. 
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V jarní části bychom chtěli navázat na předvedené výkony a porvat se 

o co nejlepší umístění. To samozřejmě znamená nepolevit v tréninku 

a pracovat na sobě. Hoši to vědí, tak se necháme překvapit, jak to celé 

dopadne. Držte nám palce… 

Trenéři Petr Štajnc, Tomáš Vokatý a Matěj Přenosil 

V SK Ďáblice jsou dva týmy mužů a celkem dvanáct mládežnických 

týmů, které týden co týden po celé Praze reprezentují naši městskou část. 

Děkuji moc hráčům, trenérům, ale i všem podporovatelům SK Ďáblice 

a těším se na setkávání v roce 2023. 

Michal Mošnička (ĎZ 12/22) 

Dva turnaje ve hře go 

Dvanáct nejlepších českých hráčů go po dva víkendy (11.–13. listopadu 

a 18.–20. listopadu) bojovalo na život a na smrt o titul Go Baron a s ním 

spojené lukrativní ceny ve formě zlatých mincí. Pořadatel Vladimír Daněk 

dokázal pro turnaj i letos najít sponzory a tak tradiční akce, které hrozil 

konec, mohla pokračovat. Vítězem se stal brněnský hráč Ondřej Kruml. 

Prostory pro turnaj poskytla nezištně ďáblická knihovna, která má odteď 

i sadu go a můžete se tam tuto krásnou východoasijskou hru naučit. Za 

skvělou spolupráci děkuji paní knihovnici Zapletalové. 

Vladimír Daněk (ĎZ 12/22) 
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12. Různé 

Proč se zastávka na Šenovské jmenuje „U Spojů“ 

Mnozí ďábličtí obyvatelé to vědí, ale většině už to nemusí být zřejmé. 

Vždyť ani pojem „spoje“ už se roky neužívá. Vychází z ruského „связ“ – tedy 

telekomunikace a pošta. 

Historie spojů v Ďáblicích začala v roce 1958, kdy Montážní podnik 

spojů Praha (MPSP), jehož původ sahá až do dvacátých let, dostal toto 

jméno. Právě v tomto roce byly nakoupeny pozemky bývalých cihelen 

v Ďáblicích, Zlonicích, Bořanovicích a Úvalech za účelem skladových ploch 

pro tento podnik, působící tehdy jako monopolní dodavatel 

telekomunikačních technologií na celém území Čech a Moravy. A byly to 

v té době technologie opravdu dřevní, alespoň z dnešního pohledu: 

pokládka olověných mnohožilových kabelů ve městech, první dálkové 

kabely mezi městy, rovněž olověné, a v tzv. vnitřních montážích pak pracné 

telefonní ústředny první generace i malé pobočkové podnikové telefonní 

ústředny. Kromě techniků a dělníků pracujících na stavbách telekomunikací 

po celém území státu, někdy i v zahraničí, měla „montážka“ také početný 

personál zabývající se řídicí, správní, zásobovací či obslužnou činností. Do 

roku 1967 měl podnik své sídlo v Karlíně za Invalidovnou. Odtamtud však 

dostal výpověď kvůli přípravě výstavby sídliště, a tak sídlo svých dvou 

největších závodů přestěhoval v roce 1968 do Ďáblic. Postupem času tak 

vznikl veliký areál zahrnující nejen kanceláře, ale i sklady, parkoviště 

mechanismů, přípravné prostory aj. (FOTO 1) Po převedení dalších složek 

i zbytku podnikové správy do ďáblického areálu nastoupilo do zaměstnání 

u tohoto podniku mnoho ďáblických obyvatel. Tehdy byly totiž Ďáblice 

přece jen na okraji Prahy a dopravní dostupnost byla bídná. Tak se uvolnila 

spousta míst pro místní do správních i obslužných činností. Technicky byla 

„montážka“ v oborech své činnosti vždy na vrcholu technického pokroku, 

k zaměstnancům byla přátelská. Nebylo vzácností, že zde pracovaly celé 

rodiny, mnohdy po dobu více generací. Tenhle technický „kádr“ byl podle 

mne největší hodnotou, největším pokladem. 

V době přechodného oslabení stranického řízení státu mění MPSP na 

čtyři roky název na Telekomunikační montáže Praha (TMP), k tomuto názvu 
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se vrací i po roce 1989. Montážní podnik spojů Praha postupně rozšířil 

obory své činnosti o další. Kromě základních závodů (Závod 01 – výstavba 

dálkových sítí a přenosových zařízení na kabelech a radiových spojích, 

Závod 02 – výstavba místních sítí, veřejných telefonních ústředen 

a z počátku i kabelovodů, Závod 03 – výstavba velkých podnikových sítí 

včetně menších pobočkových ústředen a později i montáž požárních 

a zabezpečovacích zařízení). Ve Zlíně (tehdy Gottwaldově) byl ustaven 

Závod 04, který měl v náplni výstavbu dálkových a místních sítí na Moravě, 

roku 1964 byl ve Zruči nad Sázavou založen Závod 05 – vyráběl 

velkoprostorové laminátové obaly a kryty technologií (domky pro malé 

telefonní ústředny, domky pro zabezpečovací technologie ČSD i „bunkry“ 

pro umístění vysokofrekvenčních systémů). V roce 1975 byl zřízen Provoz 

výstavby kabelovodů, který zajišťoval výstavbu kabelovodů v Praze 

i v dalších velkých městech republiky. Posledním rozšířením činností 

Montážky bylo zřízení Závodu 06, který vznikl v roce 1985 ve Vizovicích 

a zabýval se výrobou zářezových konektorů, kleští na spojování kabelových 

žil, kabelových stojanů a nástrojů k odizolování žil. 

V té době vyvrcholila doba překotného rozvoje telekomunikací 

a radiokomunikací, přicházely stále nové a nové technologie, začala doba 

automatického meziměstského telefonního styku – vedení resortu 

telekomunikací investovalo do jeho rozvoje stále vyšší finanční prostředky. 

A Montážka nabírala další a další zaměstnance, aby všestranné tlaky na 

výstavbu dokázala ve snesitelných lhůtách uspokojit. Podnik zaměstnával 

přes 3 000 zaměstnanců, ale ani ti nestačili. Vypomáhal si tedy 

objednáváním menších subdodávek od krajských spojových organizací, 

snažil se o nábor učňů, maturantů odborných škol i vysokoškoláků z oboru 

telekomunikací, jen aby dokázal snesitelně uřídit „dodavatelsko-

odběratelské vztahy“. Monopolní pozice jediného technologického 

dodavatele dodávala Montážce do roku 1989 jistotu, že je další rozvoj jejích 

kapacit bezpečný a potřebný. 

Po změně společenských poměrů v ČSSR (ČSFR) ale tato výsada rychle 

padla. Kvalitní a podnikaví machři od Montážky odcházeli, zakládali si 

vlastní firmy, do kterých přetahovali své někdejší kolegy-odborníky. Kromě 

toho přestaly do resortu proudit tak masivní investiční prostředky. 
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A přišla kuponová privatizace – v roce 1992 po získání většinového 

balíku akcií se majitelem podniku stává skupina PPF. Roku 1999 je podnik 

přejmenován na Vegacom, a. s. V roce 2008 měl Vegacom 630 pracovníků, 

pak byl dokončen prodej firmě ELTODO, a. s., a v roce 2015 byla zahájena 

demolice budov sídla podniku v Ďáblicích. (FOTO 2) Dnes se na ploše bývalé 

Montážky dokončuje výstavba bytového komplexu. Ze „spojů“ zbyly už jen 

tři bytové domy, které podnik vystavěl pro své nadějné zaměstnance. 

Účelem tohoto článku je těm starším připomenout historii podniku, 

v němž třeba pracovali sami či jejich rodiče, příbuzní nebo známí. Také 

novým obyvatelům Ďáblic mohou tyto informace přiblížit historii jejich 

bydliště, kde v místě někdejšího hliniště jedné z ďáblických cihelen téměř 

50 let působil podnik, po němž zůstalo už jen jméno zastávky MHD v ulici 

Šenovská. 

Slavomír Říman (ĎZ 03/22) 

Názvy nových ulic v areálu Doma je Doma 

Rada hlavního města Prahy schválila dne 29. 8. 2022 usnesení 

k pojmenování veřejných prostranství na území hlavního města Prahy, 

mimo jiné týkající se názvu nových ulic v areálu Evergreen 

v PrazeĎáblicích. Nové názvy ulic by měly být zaevidovány do Základního 

registru územní identifikace adres a nemovitost do 9. 9. 2022. 

U Spojů 

Vychází severozápadním směrem z ulice Šenovské proti ulici U Spojů, 

lomí se k severovýchodu, dále se lomí k severu, prochází křižovatkou 

s Heřmanickou a vstupuje do Statkové (použití stejného názvu i pro 

navazující část ulice, prodloužení ulice U Spojů). 

Jiříkovská 

Vychází severozápadním směrem z ulice U Spojů, a to z jejího k severu 

směřujícího úseku, lomí se k severozápadu, k severu a k východu a vstupuje 

do prostoru křižovatky ulic Oldřichovská a Heřmanická (pojmenování podle 

obce Jiříkov, okres Děčín). 
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Heřmanická 

Vychází severozápadním směrem z ulice U Spojů, a to v místě jejího 

zalomení k severu, prochází křižovatkou s ulicí Křižanskou a vstupuje do 

prostoru křižovatky Oldřichovská a Jiříkovská (pojmenování podle obce 

Heřmanice v Podještědí). 

Oldřichovská 

Vychází severním směrem z místa, kde tvoří s ulicemi Jiříkovskou 

a Heřmanickou křižovatku tvaru T a vstupuje do Statkové (pojmenování 

podle obce Nový Oldřichov u Kamenického Šenova). 

Křižanská 

Tvoří kolmou příčku ve směru SV=JZ mezi ulicemi Heřmanickou 

a Jiříkovskou (pojmenování podle někdejší vsi Křižany, dnes části obce 

Světlá pod Ještědem). 

(ĎZ 09/22) 

Udělení čestného občanství 

Jsem moc rád, že mezi námi žijí lidé, kteří berou zájem o svou obec 

a pomoc druhým jako samozřejmou součást svého života. Takových lidí si 

velmi vážím. Před časem jsem dával do Ďáblického zpravodaje fotografii, na 

které byla zachycena ruka opatrně objímající kliku ve tvaru ptáčka, která je 

součástí vstupní branky do tehdy nově vybudovaného parku KC Vlna. 

Nebyla to náhoda. Věděl jsem, jak nápad na takovou branku ve spolupráci 

s občany vznikl, a hlavně, čí ruka to je. Již tehdy jsem věděl, že patří 

člověku, který by si za svou obětavou pomoc zasloužil ocenění v podobě 

čestného občanství, stejně jako tomu bylo v případě historicky prvního 

uděleného ocenění v roce 2018, které jsem jménem městské části předal 

rodině pana Zdeňka Corna. Nejdříve jsem ale vyzval k zamyšlení a podání 

vlastních návrhů vás, ďáblické spoluobčany... 

Uplynulo několik let a jsem nesmírně rád, že vám mohu představit 

v pořadí druhého držitele tohoto ocenění a první ženu – čestnou občanku 

MČ Praha-Ďáblice, paní Lydii Veselou. 
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Jen poodhalím, že paní Veselá se také v těchto dnech dožívá 

v obdivuhodné duševní i fyzické kondici významného životního jubilea. 

Čestné občanství se předávalo dne 20. září 2022. Paní Lydii Veselé bylo 

toto nejvyšší osobní vyznamenání uděleno jako „zvláštní projev úcty 

a ocenění jejích mimořádných zásluh v sociální a kulturní oblasti a za 

neúnavnou a obětavou pomoc všem potřebným lidem“. A i když by měla 

paní Veselá nárok na odpočinek, stále nám nejen v sociální komisi aktivně 

pomáhá. 

O místu konání akce jsem měl jasno hned od začátku. Paní Lydie je úzce 

spjatá s OD Ke Kinu, kde pracovala od roku 1996 jako vedoucí Diakonie. 

Takže slavnostní udělení proběhlo jako úplně první akce v klubovně 

obecního domu, který byl v tu chvíli teprve několik dní po dokončené 

celkové rekonstrukci. 

Na ocenění právě pro paní Lydii jsem myslel opravdu dlouho. Do 

dnešního dne pomohla činem i svou moudrostí a laskavostí mnoha 

občanům. Organizovala finanční sbírky, zorganizovala benefiční koncert pro 

Diakonii, díky kterému si Diakonie mohla pořídit osobní automobil, 

v obecním domě pořádala koncerty a výstavy. Všechny tyto aktivity 

významně přispívaly a stále přispívají k rozvoji komunitního života 

v Ďáblicích. Od roku 1991 je paní Veselá členkou sociální komise, kde 

aktivně pomáhá při zajišťování vítání občánků, setkání jubilantů, gratulacích 

seniorům a všeho, s čím se členky sociální komise potýkají. Ač sama patří do 

tzv. „ohrožené skupiny obyvatel“, bez sebemenšího zaváhání a strachu 

pomáhala občanům i v době koronavirové pandemie. Od roku 2016 začala 

z vlastní iniciativy přivážet z Potravinové banky potravinovou pomoc pro ty, 

kteří tuto pomoc potřebují. 

Paní Lydii Veselou znám mnoho let jako neobyčejného, charakterního 

a vnitřně silného člověka. Svým přístupem k životu je mi vzorem a věřím, že 

inspirovala a ještě dlouho bude inspirovat mnoho dalších lidí. 

Paní Lydie Veselá, DĚKUJEME! 

S úctou Miloš Růžička (ĎZ 10/22) 
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13. Přílohy 

Zastupitelstvo městské části Praha-Ďáblice 

22. veřejné zasedání ZMČ Praha-Ďáblice – 2. 3. 2022 

Zastupitelstvo MČ po projednání schválilo: 

- rozpočtové opatření č. 2/2022, v jehož rámci bylo schváleno vyčlenění 

prostředků z rozpočtové rezervy MČ na pomoc uprchlíkům z Ukrajiny ve 

výši 1 milionu Kč; 

- podání podnětu na pořízení změny územního plánu v lokalitě 

U Červeného mlýnku, jejímž předmětem je změna funkčního využití u části 

stavebního pozemku parc. č. 1646/1. 

Zastupitelstvo MČ po projednání souhlasilo: 

- se zněním Zásad pro koordinaci a projednávání přípravy záměrů 

a návrhů pro významné dopravní stavby, dopravní změny a dopravní 

omezení mezi hl. m. Prahou, TSK hl. m. Prahy, a. s., a městskými částmi. 

Zastupitelstvo MČ po projednání vzalo na vědomí: 

- informaci o rozpočtovém opatření č. 12/2021; 

- informaci o rozpočtovém opatření č. 1/2022; 

- uzavření kupní smlouvy týkající se požární techniky ve vlastnictví MČ 

Praha-Ďáblice – automobilu LIAZ 101 CAS 25. 

Informace radních a zastupitelů: 

M. Růžička informoval o: 

- situaci v souvislosti s válkou na Ukrajině; 

- podání doplňující žádosti do Fondu rozvoje bydlení pro dofinancování 

BD Akcíz. 

J. Hrdlička informoval o: 

- průběhu rekonstrukce OD Ke Kinu a přípravě dodatku č. 2 smlouvy 

o dílo; 

- průběhu výstavby BD Akcíz II; 

- odeslání nesouhlasného stanoviska MČ k vymezení záplavového území 

Mratínského potoka; 

- odeslání nesouhlasného stanoviska MČ k projektové dokumentaci 

změny stavby před dokončením „Novostavba bytového domu Kokořínská 

91/1“; 

- participativním rozpočtu. 
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23. veřejné zasedání ZMČ Praha-Ďáblice – 27. 4. 2022 

Zastupitelstvo MČ po projednání schválilo: 

- rozpočtové opatření č. 3/2022; 

- zprávu hlavní inventarizační komise k inventarizaci majetku a závazků 

MČ Praha-Ďáblice k 31. 12. 2021; 

- účetní závěrku MČ Praha-Ďáblice za rok 2021; 

- nabídku vkladového termínovaného účtu předloženou J&T bankou 

a Raiffeisenbank a uložení rezervních finančních prostředků za účelem 

zhodnocení na termínovaný vklad. 

Zastupitelstvo MČ po projednání souhlasilo s: 

- odpisem rozpracované investice z roku 2020 týkající se projektu 

„Rekonstrukce chodníku Ďáblická“; 

- odpisem rozpracované investice z roku 2020 týkající se projektu 

„Dopravní značení na ulici Květnová“. 

Zastupitelstvo MČ po projednání vzalo na vědomí: 

- Radou městské části schválenou účetní závěrku příspěvkové 

organizace základní škola a mateřská škola za rok 2021; 

- informaci starosty o aktuálním stavu a časovém harmonogramu 

dalšího postupu pořizování nového Územního plánu hl. m. Prahy 

(Metropolitního plánu); 

- informaci starosty o aktuálním stavu příprav smlouvy o spolupráci 

mezi městskou částí Praha-Ďáblice a Rytířským řádem Křižovníků 

s červenou hvězdou. 

Informace radních a zastupitelů: 

M. Růžička informoval o: 

- přehledu pozemků v k. ú. Ďáblice, o které městská část vede nebo 

vedla soudní spory; 

- Mratínském potoce v souvislosti a návaznosti na připravované 

odvodnění; 

- činnosti městské části související s uprchlíky před válečným konfliktem 

na Ukrajině. 

J. Hrdlička informoval o: 

- průběhu rekonstrukce OD Ke Kinu a stavbě BD Akcíz II; 

- jednom podaném návrhu v rámci Participativního rozpočtu 2022, který 

ale překračuje stanovený finanční limit – proběhne schůzka 

s předkladatelem návrhu. 
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24. veřejné zasedání ZMČ Praha-Ďáblice – 22. 6. 2022 

Zastupitelstvo MČ po projednání schválilo: 

- návrh Závěrečného účtu MČ Praha-Ďáblice za rok 2021; 

- rozpočtové opatření č. 5 k rozpočtu MČ na rok 2022; 

- dohodu o investiční činnosti i smlouvu o vzájemné spolupráci 

s Rytířským řádem Křižovníků s červenou hvězdou; 

- připomínky MČ k Metropolitnímu plánu i připomínky k vyhodnocení 

vlivů Územního plánu hl. m. Prahy (aktuální verze 2022) na životní prostředí 

z hlediska vlivů na ovzduší; 

- smlouvu o spolupráci se společností Chřibské domy, s. r. o.; 

- dodatek č. 1 ke smlouvě o spolupráci s BD U Prefy. 

Zastupitelstvo MČ po projednání stanovilo: 

- počet členů Zastupitelstva městské části Praha-Ďáblice pro volební 

období 2022–2026 na 15 členů. 

Zastupitelstvo MČ po projednání vzalo na vědomí: 

- rozpočtové opatření č. 4 k rozpočtu MČ na rok 2022. 

Informace radních a zastupitelů: 

M. Růžička informoval o: 

- oznámení z MHMP o příjmu dotací pro MČ. 

J. Hrdlička informoval o: 

- proběhlé kolaudaci OD Ke Kinu a přípravách vyhlášení záměru 

pronájmu pro volnočasové aktivity; 

- připravovaném dodatku č. 2 k BD Akcíz; 

- zahájení kolaudací bytů a RD v rámci 1. etapy s předpokládaným 

dokončením kolaudací na podzim 2022, následně bude uhrazeno finanční 

plnění městské části společností Doma-je-doma. 

R. Henych informovala o: 

- volbách. 

25. veřejné zasedání ZMČ Praha-Ďáblice – 14. 9. 2022 

Zastupitelstvo MČ po projednání schválilo: 

- navýšení schváleného rozpočtu ZŠ a MŠ – položky energií pro rok 

2022; 

- kupní smlouvu se společností Červený Mlýn, bytové družstvo, jejímž 

předmětem je koupě pozemku; 
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- smlouvu o vzájemné spolupráci na společném stabilizovaném rozvoji 

v lokalitě Křižovnických sadů a Mratínského potoka s Rytířským řádem 

Křižovníků s červenou hvězdou; 

- rozpočtové opatření č. 8/2022; 

- smlouvu o smlouvě budoucí darovací mezi manželi Kopeckými 

a společností ACTON s. r. o., na straně jedné a MČ Praha-Ďáblice na straně 

druhé, jejímž předmětem je v budoucnu uzavření darovací smlouvy, na 

základě které budoucí dárci darují MČ části pozemků; 

- podání podnětů Rytířským řádem Křižovníků s červenou hvězdou na 

pořízení územní změny ÚP zkráceným postupem u pozemků v k. ú. Ďáblice; 

- smlouvu o spolupráci se společností TERRA-T, s. r. o., jejímž 

předmětem je záměr společnosti jako investora – realizace záměru 

výstavby Bytového domu Ďáblická/Hořínecká východ v k. ú. Ďáblice; 

- udělení čestného občanství MČ Praha-Ďáblice Lydii Veselé; 

- poskytnutí finančních darů členům výborů a komisí zřízených při 

Zastupitelstvu a Radě MČ Praha-Ďáblice. 

Zastupitelstvo MČ po projednání vzalo na vědomí: 

- rozpočtová opatření č. 6 a 7 k rozpočtu MČ na rok 2022; 

- zprávu o činnosti Kontrolního výboru ZMČ Praha-Ďáblice za období od 

16. 12. 2021 do 14. 9. 2022. 

1. veřejné zasedání ZMČ Praha-Ďáblice – 24. 10. 2022 

Zastupitelstvo MČ po projednání zvolilo: 

- návrhový výbor ve složení: Jiří Kříž, Marek Pěkný, Daniel Prix; 

- volební výbor ve složení: Michal Klímek, Martin Pěkný, Daniel Prix 

a ustanovilo tajemnici výboru Renatu Henych; 

- starostou Martina Tumpacha; 

- 1. místostarostku Martinu Postupovou, 2. místostarostu 

Jaroslava Lehovce; 

- za členy rady Davida Prokeše a Tomáše Kneifla; 

- členy Finančního výboru: Jiřího Fidranského, Jiřího Marušiaka, 

Janu Rexovou, Jana Vyskočila; 

- členy Kontrolního výboru: Jana Hrdličku, Miloše Růžičku, 

Martina Smrčka, Daniela Prixe; 

- tajemnicí Finančního výboru paní Miroslavu Koubovou; 

- tajemnicí Kontrolního výboru paní Bronislavu Lomozovou; 
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- návrh výše odměn neuvolněným funkcionářům a nenárokový souhrn 

odměn za výkon funkce neuvolněných členů zastupitelstva jako maximální 

souhrn odměn za tři různé funkce; 

- na pozici ověřovatelů zápisů pro volební období v letech 2022–2026 

Martinu Postupovou, Davida Prokeše, Jana Hrdličku. 

Zastupitelstvo MČ po projednání jmenovalo: 

- ověřovatele zápisu ZMČ: Jana Hrdličku, Davida Prokeše, 

Martinu Postupovou; 

- zapisovatelku zápisu ZMČ Markétu Köhlerovou. 

Zastupitelstvo MČ po projednání určilo: 

- pro výkon funkce starosty MČ bude člen zastupitelstva dlouhodobě 

uvolněn. 

Zastupitelstvo MČ po projednání zřídilo: 

- Finanční výbor a Kontrolní výbor, oba výbory budou pětičlenné. 

Zastupitelstvo MČ po projednání schválilo: 

- předsedou Finančního výboru Václava Kotrče; 

- předsedou Kontrolního výboru pana Jiřího Kříže. 

Zastupitelstvo MČ po projednání pověřilo: 

- k podepisování doložky Tomáše Kneifla a Jaroslava Lehovce. 

Zastupitelstvo MČ po projednání vzalo na vědomí: 

- rozpočtová opatření č. 9 a 10 k rozpočtu MČ na rok 2022. 

Informace radních a zastupitelů: 

M. Růžička: 

- navrhl zřízení tří pracovních e-mailových adres; 

- oznámil, že zvolení zastupitelé za ŽIVÉ ĎÁBLICE jsou připraveni 

navrhnout své kandidáty do komisí. 

J. Hrdlička informoval o: 

- projednávání návrhu s MHMP na převzetí objektu pod Cínoveckou, 

jednání budou pokračovat; 

- naplánování povodňové prohlídky na 24. 11. 2022. 

2. veřejné zasedání ZMČ Praha-Ďáblice – 21. 12. 2022 

Zastupitelstvo MČ po projednání schválilo: 

- rozpočtové opatření č. 12/2022 k rozpočtu MČ na rok 2022; 

- kompenzační příspěvek za provoz skládky na rok 2023; 

- rozpočet MČ Praha-Ďáblice na rok 2023; 
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- střednědobý výhled rozpočtu na rok 2024–2028; 

- rozpočet vedlejší hospodářské činnosti na rok 2023; 

- střednědobý výhled rozpočtu PO ZŠ a MŠ na rok 2023–2024; 

- provádění rozpočtových opatření do konce roku 2022; 

- veřejnoprávní smlouvy s: SK Ďáblice, Seniory ČR, TTC Praha; 

- smlouvy s Evergreen Ďáblice (převody infrastruktury, finanční plnění); 

- zřizovací listinu přísp. organizace Základní škola a mateřská škola. 

Zastupitelstvo MČ po projednání zvolilo: 

- předsedou Finančního výboru Daniela Prixe. 

Zastupitelstvo MČ po projednání vzalo na vědomí: 

- rozpočtové opatření č. 11/2022 k rozpočtu MČ na rok 2022; 

- rozpočet PO ZŠ a MŠ na rok 2023; 

- úhradu příspěvku na svoz TKO za II. pol. 2022; 

- rezignaci předsedy Finančního výboru Václava Kotrče. 
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14. Kalendář akcí – 2022 

21. 1.  Abba World Revival 

 

5. 2.   Bramborové království (Loutky bez hranic) 

18. 2.  Masopustní výtvarná dílna 

19. 2.  Masopust 

26. 2.  Míchané pohádky (divadýlko pro děti) 

 

3. 3.   Pravidla nejsou povidla (přednáška) 

25. 3.   Fragment Band (tančírna) 

26. 3.  O Smolíčkovi (divadýlko pro děti) 

 

2. 4.   Úklid Ďáblického háje 

2. 4.   Rodinné konstelace s Mgr. Lenkou Sofií Smolíkovou 

7. 4.   Trenér (divadlo Verze) 

9. 4.  Velikonoční tvořivá dílna s kroužkem Šikovné ruce a Otevřeným 

      ateliérem 

9. 4.   Sbírka oblečení, hraček a dětských potřeb pro děti z Ukrajiny 

21. 4.  Láska z Ďáblic (improvizační divadlo) 

23. 4.  Den Země v MŠ (komunitní slavnost) 

23. 4.  Zdravé vaření pro děti s PaPájou (workshop) 

29. 4.  T. G. Masaryk a náboženství (přednáška) 

30. 4.  Čarodějnice 

30. 4.  Petrana (divadýlko pro děti) 

 

5. 5.   Žhavé flamenco 

17. 5.  Metropolitní plán (prezentace a beseda) 

21. 5.   Open House Praha 

21. 5.  Komentovaná procházka seniorů po Vyšehradě 

26. 5.  Tři hodiny pro život (základy první pomoci – seminář) 

 

9. 6.   Karel Plíhal (koncert) 

10. 6.  Noc kostelů 

11. 6.  Výlet seniorů na Konopiště a do Benešova 
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14. 6.  Metropolitní plán (prezentace a beseda) 

17. 6.  Dája Šimíčková & Shadde Yadda (swingová tančírna) 

21. 6.  Muzikoterapeutická relaxace 

25. 6.  Dětský den s večerní zábavou 

30. 6.  Hurá na prázdniny (dětská diskotéka) 

30. 6.  Millerovi na tripu (letní venkovní kino) 

 

11.–15. 7. Detektivní kemp – příměstský kemp 

11.–15. 7. Kemp se psy – příměstský kemp 

15. 7.  Vyšehrad Fylm (letní venkovní kino) 

18.–22. 7. Věda nás baví – příměstský tábor 

25.–29. 7. Sportovní kemp – příměstský kemp 

25.–29. 7. Taneční kemp – příměstský kemp 

 

1.–5. 8.  Kemp se psy – příměstský kemp 

8.–12. 8. Věda nás baví – příměstský tábor 

12. 8.  Zátopek (letní venkovní kino) 

20. 8.  Kreativní dílna pro děti s kroužkem Šikovné ruce 

22.–26. 8. Zoologický kemp – příměstský kemp 

 

9.–10. 9. Výstava chovatelů drobného zvířectva 

13. 9.  Vítání občánků 

17. 9.  Zažij Ďáblický háj jinak (orientační běh) 

17. 9.  Zažít město jinak 

17. 9.  Dny evropského dědictví 

18. 9.  Podzimní výlet seniorů a vozíčkářů na zámek Děčín a skanzen 

 Zubrnice 

20. 9.  Den otevřených dveří – Bytový dům Akcíz II 

24. 9.  Vlněné vinobraní 

30. 9.   Mezinárodní den seniorů 

 

8. 10.  Elán Revival 

15. 10.  Jak na obra (divadýlko pro děti) 

23. 10.  Commedia Dell'arte 

 

1. 11.   Vlněné dušičky ala Mexico (dílna) 
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4. 11.  Martina Jirásková – obrazy (výstava) 

11. 11. Svatomartinská lampionová dílna se Sládkovnou pro celou rodinu 

12. 11.  Svatomartinský světýlkový průvod 

19. 11.  Václav Havel: Audience (divadlo) 

20. 11.  Ďáblické motání chvojí 

20. 11.  Dopis Ježíškovi (kouzelnické vystoupení pro děti) 

27. 11.  Ďáblický advent 

 

2. 12.  Fleret (vánoční koncert) 

5. 12.  Mikulášská nadílka 

9. 12.  Vánoční setkání seniorů 

11. 12.  Vánoční putování s anděly (divadýlko pro děti) 

18. 12.  Vánoční večírek 
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15. Fotogalerie 

Masopust 19. 2. 2022 
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Čarodějnice 30. 4. 2022 
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Dětský den s večerní zábavou 25. 6. 2022 
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Zažít město jinak 17. 9. 2022 
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Mikulášská nadílka 5. 12. 2022 
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16. Ďáblické zpravodaje 2022 

Leden–únor: 

https://dablice.cz/sites/default/files/zpravodaj/zp01_22.pdf 

Březen: 

https://dablice.cz/sites/default/files/zpravodaj/zp3_22.pdf 

Duben: 

https://dablice.cz/sites/default/files/zpravodaj/zp4_22.pdf 

Květen: 

https://dablice.cz/sites/default/files/zpravodaj/zp5_22.pdf 

Červen: 

https://dablice.cz/sites/default/files/zpravodaj/zp6_22.pdf 

Červenec–srpen: 

https://dablice.cz/sites/default/files/zpravodaj/zp7_22.pdf 

Září: 

https://dablice.cz/sites/default/files/zpravodaj/zp9_22.pdf 

Říjen: 

https://dablice.cz/sites/default/files/zpravodaj/zp10_22.pdf 

Listopad: 

https://dablice.cz/sites/default/files/zpravodaj/zp11_22.pdf 

Prosinec: 

https://dablice.cz/sites/default/files/zpravodaj/zp12_22.pdf 

https://dablice.cz/sites/default/files/zpravodaj/zp01_22.pdf
https://dablice.cz/sites/default/files/zpravodaj/zp3_22.pdf
https://dablice.cz/sites/default/files/zpravodaj/zp4_22.pdf
https://dablice.cz/sites/default/files/zpravodaj/zp5_22.pdf
https://dablice.cz/sites/default/files/zpravodaj/zp6_22.pdf
https://dablice.cz/sites/default/files/zpravodaj/zp7_22.pdf
https://dablice.cz/sites/default/files/zpravodaj/zp9_22.pdf
https://dablice.cz/sites/default/files/zpravodaj/zp10_22.pdf
https://dablice.cz/sites/default/files/zpravodaj/zp11_22.pdf
https://dablice.cz/sites/default/files/zpravodaj/zp12_22.pdf

